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افزایش نظارت شورای شهر بجنورد بر اجرای پروژه های سرمایه گذاری
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مطالعات کشت 
بافت گیاهی در

 خراسان شمالی کلید خورد

آجورلو خبر داد:

واگذاری استقلال یا 
پرسپولیس به وزارت اقتصاد

تداوم عرضه ارز 42۰۰ تومانی 
باعث کسری بودجه و تورم 

می شود

2اخبار

ارتقای شاخص های ارتباط با 
صنعت مجتمع آموزش عالی 

اسفراین

امام جمعه بجنورد:

ارتباط بین حوزه و مدرسه 
باید تقویت شود

صفحه 2

2مکیدن جان زمین خراسان شمالی در سایه کمبود اعتبار
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میز خبر

سکونت خانواده مدیرعامل یک بانک در انگلیس
مجلس:متاسـفانه  در  بانک هـا  از  تفحـص  هیـات  عضـو  ارکانـی 
اسـناد منتشـره، حاکـی از سـکونت خانـواده مدیرعامـل یـک بانـک 
خصوصـی در انگلیـس و سـفرهای متعـدد ایـن مدیر بانکـی به لندن 
اسـت.ضرورت دارد در بررسـی صلاحیـت ایـن فـرد بـرای تصـدی 
مسـئولیت های مهـم بانکـی تجدیدنظر صـورت پذیرد و اجـازه تکرار 

تجربـه تلـخ فـرار محمـود خـاوری داده نشود./تسـنیم

یک قاضی دادسرای تهران: سن سارقان پایین آمده و اغلب از 
خانواده های فقیر هستند

اسـلام افضلـی، قاضـی دادسـرای عمومـی و انقـلاب تهران بـا بیان 
اینکه پایین آمدن سـن سـارقان اتفاق بسـیار نگران کننده ای اسـت، 
گفت:ایـن موضـوع به دلیـل تربیـت خانوادگی و بحث هـای فرهنگی 
اسـت و متأسـفانه افـرادی کـه دسـت بـه سـرقت می زننـد اغلـب از 
خانواده هـای قشـر آسـیب پذیر و کم بضاعـت جامعـه هسـتند.در مورد 
سـرقت، قانـون مجازات اسـلامی نسـبت به سـارقین قاطع و خشـن 
اسـت و همـان گونـه کـه سـارق دسـت بـه سـلاح می برد و خشـن 
سـرقت می کنـد، قانـون هـم به همـان نحو با خشـونت بـا او برخورد 

ایسـنا می کند./ 

عارف: با شعار نمی توان کشور را اداره کرد
محمدرضـا عـارف رئیـس بنیـاد امیـد ایرانیان:نوعی سـردرگمی و بی 
برنامگـی در مدیریـت کشـور مشـاهده می شـود.با شـعار نمـی تـوان 
کشـور را اداره کـرد. گفتمـان اصلاحـات گفتمانـی بن بسـت شـکن 
اسـت؛ امـا در جریـان اصلاحـات حتمـا نیازمنـد یـک تحول اساسـی 
هسـتیم. تـداوم سـبک مدیریـت فعلی فرجـام نامطلوبی برای کشـور 
در پی دارد. مطمئن هسـتم شـرایط فعلی بر اسـاس خواسـت و اراده 

مـردم تغییـر خواهـد کرد./جماران

نماینده مجلس: روحانی فقط عمامه بر سر دارد
محمدتقـی نقدعلـی نماینده خمینی شـهر: تخلفات حسـن روحانی در 
مجلس بررسـی شـده و دسـتگاه عدلیه هـم باید در آزمون رسـیدگی 
قضایـی بـه ایـن پرونـده سـربلند بیـرون بیاید؛ مـردم نباید احسـاس 
کننـد کـه شـکایت از حسـن روحانـی در پشـت پرده ها سـرهم بندی 
می شـود. مسـأله تخلفـات حسـن روحانی هیـچ ربطی به شـأن معمم 
بـودن او نـدارد، چـون فقـط او عمامـه بـر سـر دارد، لذا رسـیدگی به 
پرونـده تخلفـات وی در دادگاه ویـژه روحانیـت را نمی پذیـرم و او در 
جایـگاه ریاسـت جمهـوری تخلفاتـی کرده که بایسـتی به آن سـریعا 

رسـیدگی کرد./فارس

درخواست حوزه هنری برای سانسور فیلمی با بازی هدیه تهرانی
تهیه کننـده فیلـم »بی همه چیـز« بـه ممیزی هـای سـلیقه ای حـوزه 
هنـری و اعمـال نوعی تحریـم برای اکـران این فیلم در سـینماهای 

زیرمجموعـه حـوزه هنری اعتـراض کرد.
جـواد نوروزبیگی:بنـده قانونـی موظـف هسـتم از سـازمان سـینمایی 
را هـم  آنچـه  و  بگیـرم  اسـلامی مجـوز  ارشـاد  و  فرهنـگ  وزارت 
آن هـا خواسـتند انجـام داده ام، حـالا چـرا بایـد بـرای اکـران فیلـم 
بـه خواسـته ی یـک سـازمان دیگـر هـم تـن بدهـم؟ مـن قائـل بـه 
اجـرای قانـون هسـتم و آقایان در حـوزه هنری بگوینـد کجای قانون 
اکـران فیلـم  قـرار دارنـد کـه بـرای نمایـش فیلـم در سـانس های 
مناسـب و شـهرهای مختلف شـرط سانسـور می گذارند؟ چطور برای 
»گشـت ارشـاد« و »دینامیـت« تمـام ظرفیـت خـود را دادنـد، اما به 

»بی همه چیـز« بـه عنـوان فیلمی که در جشـنواره فجـر در ۱۴ بخش 
نامـزد جایـزه بـود، سـانس و سـالن کافـی داده نمی شـود؟ اصلا این 
اختـلاف سـلیقه و نـگاه، در دولتـی کـه همـه یکدسـت هسـتند، چه 

دارد؟/ایسـنا معنایی 

رئیس مرکز پژوهش های مجلس: ابهامات تحقق بودجه ۱۴۰۱ 
زیاد است

رئیـس مرکـز پژوهش هـای مجلـس بـا بیان اینکـه مجلـس یازدهم 
در قانـون بودجـه ۱۴۰۰ و دولـت سـیزدهم در لایحه بودجـه ۱۴۰۱، 
بـه خوبـی عـزم و اهتمام خـود را برای اصـلاح بودجه نشـان داده اند، 
افـزود: بـا ایـن حـال ارزیابـی لایحـه بودجـه سـال ۱۴۰۱ بـا در نظر 
گرفتـن رویکردهـای عدالـت محـوری، محرومیت زدایـی، حمایت از 
تولیـد و کنتـرل تـورم و تحقـق اهـداف افزایـش درآمدهـای پایدار و 
کاهـش هزینه کردهـای زائـد، نشـان می دهـد ایـن لایحـه در کنـار 
نقـاط قـوت، دارای نقـاط ضعـف و ابهامـات مهمی نیز اسـت. وی از 
مهمتریـن نقـاط قـوت ایـن لایحه را کاهـش بیش بـرآوردی منابع و 
کاهـش کسـری بودجه. افزایش سـهم اعتبـارات تملـک دارایی های 
سـرمایه ای، یـا همـان سـهم پروژه های عمرانـی، از بودجـه عمومی، 
کنتـرل رشـد سـهم حقـوق و مزایـای کارکنـان دولـت در بودجـه 
ارز ترجیحـی و  پلکانـی آن، اصـلاح سیاسـت  افزایـش  عمومـی و 
حرکـت بـه سـمت اسـتفاده کارآمـد از ایـن منابـع، پیش بینـی منابع 
قابـل توجـه برای تحریک سـرمایه گزاری و رشـد اقتصـادی، تمهید 
و شـروع اصلاحـات صندوق هـای بازنشسـتگی در جهـت افزایـش 
پایـداری مالـی صندوق هـا، انضباط بخشـی به سیاسـت های حمایتی 
و تـداوم مصوبـات قانـون بودجه ۱۴۰۰ در حوزه کاهـش معافیت های 
مالیاتـی بلاوجـه و قـرار دادن مالیات بر امـلاک و خودروهای لوکس 
دانسـت.نگاهداری افـزود: لایحـه بودجـه ۱۴۰۱ دارای نقـاط ضعفی 
اسـت کـه مهمتریـن آنهـا را می تـوان بـی کفایتـی منابـع اختصاص 
یافتـه بـرای حمایـت از معیشـت محرومـان، تـداوم انعـکاس منابع و 
مصـارف هدفمنـدی در خـارج از سـقف بودجه عمومی، عـدم رعایت 
برخـی از ملاحظـات در اصـلاح نـرخ سـوخت برخـی از صنایـع و 
حـذف برخـی مصوبـات مجلـس در قانـون بودجه سـال ۱۴۰۰ جهت 
انضبـاط بخشـی بـه شـرکت های دولتی و اصـلاح رابطـه مالی دولت 

و شـرکت ملـی نفـت عنوان داشـت.

امام جمعه موقت تهران: حرام خوارها از دین خدا، عمامه و پاکی 
خوششان نمی آید

امـام جمعـه موقـت تهـران گفـت: برخـی دوسـت ندارنـد محبـت و 
عدالـت حاکـم باشـد و مدام دنبال بهانه هسـتند تا سـر و صـدا کنند. 
ایـن بـه طینـت و بـه لقمـه هایی کـه خـورده انـد بازمی گـردد. حرام 
خوارهـا از دیـن خـدا، عمامـه و پاکی خوششـان نمی آیـد.وی با بیان 
اینکـه رهبـر بزرگـوار ما، حکیـم، قدرتمند، دنیا شـناس و مدیر اسـت 
افـزود: ایشـان در زمـان رهبـری خـود بـا وجـود برخـی دولت هـای 
چمـوش و غربگـرا و ایـن همـه نفـوذی و جاسـوس، کشـور را بـه 
آرامـی بـه پیش بردنـد و چرخ پیشـرفت متوقـف نشـد.صدیقی ادامه 
داد: مـا سـر سـفره شـهدا، زیـر پرچـم ائمـه )ع( و ولی فقیه هسـتیم 
و اگـر دلمـان را بـه خـدا بدهیـم هیـچ حادثـه ای مـا را غصـه دار و 
پریشـان نمی کنـد. صبـر و نمـاز تکیـه گاه اسـت و مـا را از غصـه و 
پریشـانی نجـات داده و آرامـش می دهـد.وی گفـت: اگـر اعتقاد خود 
را بـه خـدا تقویـت کنیـم خـدا هـم جان، کشـور، انقـلاب و نظـام ما 

را حفـظ مـی کند.

طعنه تند عباس عبدی به شورای نگهبان

عبـاس عبـدی، ضمـن توییتـی، درپـی انتشـار نامـه محرمانـه آقای 
لاریجانـی، به شـورای نگهبان طعنـه زد.عباس عبدی، بعد از منتشـر 
شـدن نامـه محرمانه آقـای لاریجانی کـه در آن از علل رد صلاحیت 

 وی گفتـه شـده بود، واکنش نشـان داده و چنین نوشـته اسـت:
حقیقت پور: هم نامه شورای نگهبان و هم نامه لاریجانی صحت دارد

مشـاور علـی لاریجانـی، اظهار کـرد: » آقـای لاریجانـی از آقای 
اژه ای درخواسـت کردنـد کـه پرونـده منتسـب به سـاخت و سـاز 
پسـر مـن را دربیاوریـد، اگـر پسـر مـن آنجـا بـود سـر مـن را به 
پسـر  اصـلا  کرباسـچی  آقـای  دیگـر  طـرف  از  بکوبیـد.  دیـوار 
ندارند.«منصـور حقیقـت پـور در گفتگو با »انتخـاب« درمورد نامه 
منتشـر شـده درباره علـت ردصلاحیت علـی لاریجانی و شـورای 
نگهبـان، عنـوان کرد: »هـم نامه شـورای نگهبان صحـت دارد و 
هـم نامه دکتـر لاریجانـی البته صفحـه ۱7 نامه آقـای لاریجانی 
نیسـت. مـن نمی دانـم ایـن نامـه را چـه کسـی منتشـر کـرده 
ولـی محتـوای آن غوغاسـت.«وی ادامـه داد: »بـه بـاور مـن بـه 
قـدری ادلـه ی شـورای نگهبان غیـر منطقـی، غیر علمـی و فارغ 
از وظایـف شـورای نگهبـان اسـت کـه هـر خواننـده ای بخوانـد، 
متوجـه خواهـد شـد کـه ایـن بـر اسـاس اطلاعـات و اغـراض 
خاصـی تدوین شـده اسـت. ویژگی هـای رییس جمهـور در قانون 
اساسـی آمـده اسـت؛ بایـد رجـل سیاسـی، مدیـر و مدبر باشـد اما 
نگفته انـد کـه دخترت درس نخواند، پسـرت خارج از کشـور نرفته 
باشـد، خانـواده ات به زیـارت نرفته باشـد؛ به ولله این هـا در قانون 
اساسـی نیسـت. بـه نظـر مـن ایـن رد صلاحیـت سـند افتخاری 
بـرای شـورای نگهبان نیسـت.«وی دربـاره آنچه در نامه شـورای 
نگهبـان در مـورد مواضـع سیاسـی لاریجانی در سـال 88 عنوان 
شـده اسـت، گفـت: »بـه نظـر مـن ایـن نامـه دکتـر لاریجانـی 
نیازمنـد به تفسـیر نیسـت، همین را منتشـر کنند. هـر آدم عادل و 
عاقلـی آن نامـه را یـک بـار قرائت کنـد به صداقـت، صلاحیت و 
مظلومیـت ایـن آدم پـی می بـرد. خـود آن نامـه را منتشـر کنید تا 
مـردم بخواننـد. آقـای لاریجانـی از آقای اژه ای درخواسـت کردند 
کـه پرونده منتسـب به سـاخت و سـاز پسـر مـن را دربیاورید، اگر 
پسـر مـن آنجـا بود سـر مـن را به دیـوار بکوبیـد. از طـرف دیگر 
آقـای کرباسـچی اصلا پسـر ندارنـد.« حقیقت پـور درمـورد اینکه 

منظـور از دفـاع و حمایـت از افـراد رد صلاحیـت شـده چیسـت، 
اظهـار کـرد: »آقـای لاریجانـی رئیـس مجلـس بودنـد و چند نفر 
از نماینـدگان رد صلاحیت شـدند و ایشـان بر اسـاس وظیفه خود 
دفـاع کردنـد. الان چنـد رد صلاحیـت شـده در دولـت سـیزدهم 
داریـم؟ آقـای ضرغامـی، محمـد و رسـتم قاسـمی این هـا که رد 
صلاحیـت شـده اند چـرا وزیـر و معـاون وزیـر شـدند؟ اگر راسـت 

می گوییـد جلـوی آنهـا را بگیریـد.«

توضیحات خطیب زاده درباره انتقال سفیر ایران در یمن به کشور
سـخنگوی وزارت امـور خارجـه جمهـوری اسـلامی ایـران گفـت: 
مقدمـات انتقـال حسـن ایرلـو سـفیر جمهـوری اسـلامی ایـران نـزد 
دولـت نجـات ملـی یمـن کـه از چنـد روز قبـل بـه ویـروس کرونـا 
مبتـلا شـده، بـرای معالجه بـه ایران فراهم شـده است.سـعید خطیب 
زاده در پاسـخ بـه سـوال خبرنـگاران پیرامون برخی اخبار منتشـره در 
مـورد آخریـن وضعیـت سـفیر جمهـوری اسـلامی ایـران نـزد دولت 
نجـات ملـی یمـن اظهـار داشـت: حسـن ایرلـو از چنـد روز قبـل به 
ویـروس کرونـا مبتـلا شـده اسـت و بـا توجه بـه ضرورت رسـیدگی 
پزشـکی عاجـل بـه وی، وزارت امورخارجـه بـرای انتقـال ایرلـو بـه 
کشـورمان جهـت معالجـات لازم تمـاس هـا و رایزنی هایـی را بـا 
برخـی کشـورهای منطقـه بـه عمـل آورد کـه سـرانجام منجـر بـه 
فراهـم شـدن مقدمـات لازم جهـت انتقـال وی شـد کـه بحمـدالله 
هـم اکنـون انتقـال ایرلو بـه جمهوری اسـلامی ایران در حـال انجام 
اسـت.خطیب زاده ضمـن قدردانـی از کشـورهای دسـت انـدرکار این 
اقـدام انسـانی، برخـی خبرسـازی ها و جوسـازی های رسـانه ای را در 

ایـن رابطـه عـاری از صحت دانسـت.
مشاور امنیت ملی آمریکا: به ایران مستقیم پیام دادیم

همزمـان بـا پایـان دور دیگـری از مذاکـرات اتمـی میـان ایـران و 
قـدرت هـای جهانـی، کـه بدون حصـول توافـق خاتمه یافتـه، جیک 
سـولیوان، مشـاور امنیـت ملی کاخ سـفید در نشسـت شـورای روابط 
خارجـی گفتـه اسـت که آمریـکا مسـتقیم به ایـران پیـام داده که در 
صـورت ادامـه رفتـارش در برنامـه اتمـی و خـودداری از بازگشـت به 
توافـق اتمـی برجـام چـه روی خواهـد داد.سـولیوان در پاسـخ به این 
کـه آیـا ایـران می دانـد کـه صبر آمریـکا چه حـدی دارد گفته اسـت:  
مـا هـم ازطریـق متحـدان اروپایـی و هـم مسـتقیم بـا ایران نـگاه و 
نگرانیمـان را دربـاره ادامـه فعالیـت هـای تهـران در پیشـبرد برنامـه 
هسـته ای ایـن کشـور مطـرح کرده ایـم. مـن در اینجا بیشـتر از این 
نمـی خواهـم علنـا عیـان کنـم کـه ایـن پیـام هـا دقیقـا چه بـوده و 
معتقـدم کـه ایـران متوجـه این موضـوع هسـت  .آقای سـولیوان در 
عیـن حـال تاکیـد کرد کـه هنوز هیـچ راه مشـخصی برای بازگشـت 
بـه توافـق برجـام پیـدا نشـده و ایـن یعنـی مذاکـرات ویـن خـوب 
پیـش نمی رود.ایـن مقـام آمریکایـی در ادامـه گفـت:  آنچـه خـوب 
پیـش مـی رود اتحـاد میـان مـا و متحـدان اروپاییمـان، و همراهی و 
همسـویی بیشـتر مـا و روسـیه و چین و نیـز افزایـش درک این نکته 
از سـوی ایـران اسـت کـه باید بـا رویکردی سـازنده پای میـز حاضر 
شـود و صبـر مـا به هیچ وجـه ابدی نیست.سـولیوان گفـت: من نمی 
خواهـم تاریـخ معیـن کنـم امـا همیـن را مـی گویـم اگر به پیشـبرد 
برنامـه هسـته ای ادامـه بدهنـد برجـام را به خطـر خواهنـد انداخت.

واکنش توییتری محسن رضایی به توقف مذاکرات وین
معـاون اقتصـادی رئیـس جمهـور با تاکیـد بـر اینکه سیاسـت دولت 
بـا تحریـف و تقطیـع اظهـارات و موضـع گیری ها تغییـر نخواهد کرد 

گفـت: مـا در  مذاکـرات هسـته ای جـدی هسـتیم امـا  اقتصـاد مـا در 
دولـت سـیزدهم شـرطی نیست.محسـن رضایـی در حسـاب کاربری 
خـود در توئیتر، نوشـت: مسـیر دولـت در تکیه بـر ظرفیت های داخلی 
و رفـع تحریم هـای داخلـی اسـت.وی بـا بیـان اینکـه سیاسـت ما با 
تحریـف و تقطیـع اظهـارات و موضـع گیری هـا، تغییـر نخواهد کرد، 
تاکیـد نمـود: مـا در مذاکرات هسـته ای جدی هسـتیم امـا اقتصاد ما 

در دولت سـیزدهم شـرطی نیسـت.

واکنش انصارالله به خبر اخراج سفیر ایران از یمن
»عبدالملـک العجـری« عضـو دفتـر سیاسـی جنبـش انصـارالله یمن 
هـر گونـه وجـود اختـلاف بـا ایـران را تکذیـب کـرد.وی در پیامـی 
بـه  کشـورمان  در  ایـران  سـفیر  امـروز  خـروج  نوشـت:  توییتـر  در 
دلایـل درمانـی بـوده و ارتباطـی بـه گمانه زنـی رسـانه های خارجـی 
دربـاره اختـلاف بـا دوسـتان ایرانی مـان ندارد.»محمـد عبدالسـلام« 
سـخنگوی رسـمی جنبـش انصـارالله یمـن نیـز در پیامـی در توییتـر 
نوشـت: تفاهمـی میـان ایـران و عربسـتان سـعودی از طریـق بغـداد 
دربـاره انتقـال سـفیر ایران در صنعا توسـط هواپیمـای عراقی صورت 
گرفـت و ایـن اقـدام بـه دلیل وضعیـت سـلامتی اش بـوده و اخبار و 
گمانه زنی هـای منتشـر شـده در رسـانه ها عـاری از صحـت اسـت.

روزنامـه وال اسـتریت ژورنـال روز گذشـته در گزارشـی مدعـی وجود 
اختـلاف میـان جنبـش انصـارالله یمـن و ایـران شـد و نوشـت کـه 
بـه دلیـل ایـن اختلافـات، سـفیر ایران قصـد خـروج از یمـن را دارد.

رایزنی لبنان برای بازگشت سفیرانش به کشورهای عرب حوزه خلیج 
فارس

وزیـر خارجـه لبنـان از تماس هـای مقامات کشـورش برای بازگشـت 
سـفرای لبنـان به کشـورهای حاشـیه خلیج فـارس با آغاز سـال آتی 

میـلادی خبر داد.
بـه گـزارش سـایت النشـره، عبـدالله بـو حبیـب، وزیـر خارجـه لبنان 
در سـخنانی بـا اشـاره بـه بحـران شـکل گرفتـه در روابط کشـورش 
رأس  در  و  فـارس  خلیـج  همـکاری  شـورای  اعضـای  برخـی  و 
آنهـا عربسـتان سـعودی در پـی اظهـارات جـورج قرداحـی، وزیـر 
اطلاع رسـانی سـابق لبنـان دربـاره جنگ یمـن اظهار کرد: اسـتعفای 

قرداحـی ارتباطـی بـا تعطیلـی جلسـات کابینـه دولـت نـدارد.
وی گفـت کـه رونـد نزولـی در روابـط بـا اعضـای شـورای همکاری 
خلیـج فـارس متوقف شـده اسـت و بحـران سـفیران باید طی سـال 
آتـی میـلادی حـل و فصل شـود. بـو حبیب ادامـه داد که قرار اسـت 
بازگشـت سـفرای لبنان به کشـورهای حاشـیه خلیج فارس در سـال 

آینـده انجـام شـود و تماس هایـی در ایـن زمینه وجـود دارد.
دولـت عربسـتان ۲۹ اکتبـر بـا بـروز بحرانـی دیپلماتیـک بـا بیـروت 
در ارتبـاط بـا اظهـارات قرداحـی دربـاره جنـگ علیـه یمن کـه آن را 
بیهـوده دانسـته و گفتـه بـود باید متوقف شـود، سـفیر خـود در لبنان 
را بـرای رایزنـی فراخوانـد و بـه سـفیر لبنـان نیـز ۴8 سـاعت بـرای 
تـرک خاکـش مهلـت داد.قرداحـی گفتـه بـود، نیروهـای وابسـته به 
جنبـش انصـارالله در حـال دفـاع از خـود در برابـر یک حملـه خارجی 
هسـتند و عربسـتان و امـارات به خـاک یمن تجـاوز کرده اند و کاری 
کـه در دو یـا سـه سـال نتوانسـتند، انجـام دهنـد در طـول هشـت 
سـال نیـز هرگـز نمی تواننـد انجـام دهند.امـارات، بحریـن و کویـت 
نیـز پـس از عربسـتان اقدامـات مشـابهی را در پیـش گرفتنـد، ایـن 
تنـش دیپلماتیـک خطـر وخامـت بحـران اقتصـادی در لبنـان را بـه 

همـراه دارد.
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نماینده مردم شیروان؛

واردات ۵۰ هزار خودرو التهاب 
بازار را رفع می کند

عضو کمیســیون صنایــع و معادن مجلس شــورای 
اســلامی بر ضرورت برقراری تناســب میان عرضه و 
تقاضای بازار تاکید کرد و گفت: واردات حدود 5۰ هزار 
دســتگاه خودرو، می تواند بخشی از تقاضای کاذب و 

تنش های موجود در بازار را برطرف می سازد.
علی جدی در گفتگو با خبرنگار عصر اترک در شیروان 
با بیان اینکه تناســب در بازار عرضه و تقاضای خودرو 
وجود ندارد و می بایست نســبت به متعادل سازی بازار 
اقدام کرد، اظهار داشت: در این میان، خودروسازان نیز 
مدعی فروش خودرو کمتر از قیمت تمام شده و کاهش 

تیراژ تولید هستند.
وی در راســتای برقراری تعادل در بازار خودرو به طرح 
کمیســیون متبوع خود مبنی بر واردات خودرو اشاره و 
تصریح کرد: بر اســاس این طرح با واردات 3۰ تا 5۰ 
هزار دســتگاه خودرو، بازار به آرامش می رسد و پس از 
آن، می توان در خصوص اصلاح ساختار خودروسازی ها 
و همچنین اصلاح نحوه قیمت گــذاری تصمیم گیری 

کرد.
نماینده مردم شــیروان در مجلس شورای اسلامی در 
پایان خاطرنشان کرد: بخشی از مشکلات بازار خودرو 
ناشــی از فضای روانی موجود در بازار است و واردات 
حدود 5۰ هزار دستگاه خودرو، بخشی از تقاضای کاذب 

و تنش های موجود در بازار را متعادل می سازد.

امام جمعه بجنورد: ارتباط بین 
حوزه و مدرسه باید تقویت شود

 نماینده ولی فقیه در خراســان شــمالی و امام جمعه 
بجنورد با اشــاره به اهمیت تقویــت بحث ارتباط بین 
خانه، مدرسه و مســجد گفت: این ارتباط مهم توسط 

آموزش و پرورش و حوزه علمیه باید تقویت شود.
حجت الاسلام رضا نوری روز یکشنبه در دومین جلسه 
کمیتــه همکاری حوزه های علمیه و آموزش وپرورش 
اســتان خراسان شمالی با اهمیت دانستن ارتباط دانش 
آموزان و حوزه علمیه اظهار داشــت: مباحثی همچون 
احکام بلوغ، تبلیغ و انتخاب مرجع تقلید از مواردی است 
که باید در بین حوزه و مدرســه تبیین و ارتباط این دو 

نهاد فرهنگی و آموزشی تقویت شود.
وی تصریح کرد: اگر مباحث اعتقادی در فضای لازم از 
جمله حوزه برای دانش آموزان مطرح شود، تاثیرگذاری 
بیشتری نیز خواهد داشــت و دانش آموزان زودتر این 

مباحث را یاد می گیرند.
امــام جمعه بجنــورد بیان کرد: اگر ذهــن کودکان و 
دانش آموزان درگیر شــود مباحــث را بهتر می آموزند 
و همچنین شخص ارشــادی نیز باید با هدف و برنامه 
ریزی از قبل دانش آمــوزان را راهنمایی کند و اینکه 
تنها با مواردی سطحی به موضوع پرداخته شود، نتیجه 

ای نمی گیریم.
وی بــا اهمیت دانســتن نقــش والدیــن در تربیت و 
هدایــت اذهان دانش آموزان اظهار داشــت: همچنان 
که والدین نسبت به مشکلات و آسیب های اجتماعی 
فرزنــدان در مدارس حســاس هســتند باید نســبت 
 به مــوارد اعتقادی ایــن هدایای خداوندی حســاس

 باشند.
نماینده ولی فقیه در خراســان شــمالی افزود: مسائل 
روانی کودکان باید در اولویت تربیتی والدین قرار گیرد 
و این دغدغه نیز توســط حوزویان بهتر از هر قشــری 
ایجاد می شــود و اگر این مشکلات روانی به صورت 

ملموس بیان شود تاثیرگذاری بیشتری خواهد داشت.
وی با بیــان اینکه وضعیت و آســیب های موجود در 
جامعه و فضای مجازی باید توسط ابزاری چون فیلم به 
خانواده ها القاء شود، افزود: همچنان که کارنامه دانش 
آموزان در پایان سال به والدین ارائه می شود، کارنامه 
مســائل اخلاقی و مذهبی نیز باید توســط  آموزش و 

پرورش ارائه شود.
امــام جمعه بجنود ادامه داد: دانش آموزان به خصوص 
در مدارس شبانه روزی وقت زیادی را در اختیار معلمان 
دارنــد و باید از این فرصت در جهــت ارتقای مباحث 

اعتقادی استفاده کرد.
وی گفت: همچنــان که نمرات دروس ریاضی و علوم 
برای والدین از اهمیت خاص برخوردار است باید نسبت 
به مســائل اخلاقی، اعتقادی و دینی حساس باشند و 
نهادهای فرهنگی باید در این حوزه حساسیت بیشتری 

داشته باشند.
نماینده ولی فقیه در خراســان شمالی افزود: نهادهای 
فرهنگــی با محوریت آموزش و پــرورش باید از همه 
ظرفیت ها بــرای تربیــت فرزندان اســتفاده کنند و 

مصوبات جدیدی در این زمینه تصویب شود.
وی با بیان اینکه نمازخانــه ها باید در تمامی مدارس 
خراســان شمالی فعال باشند، افزود: نباید به بحث نماز 
بی توجهی شــود و دانش آموزان برای حضور فعال در 

اقامه نماز تشویق و توجیه شوند.
 حجت الاسلام نوری افزود: دانش آموزان آینده کشور 
را تشکیل می دهند و اگر در این حوزه فعالیت مناسبی 
انجام شود مشــکلات اقتصادی و اجتماعی جامعه به 

حداقل می رسد.
وی خاطرنشــان کرد: ارزش این فریضه واجب و الهی 
را در محیط خارج از مدرســه را نیــز باید حفظ کنند و 
اینجاست که مشخص می شــود که معلمان پرورشی 
نقــش فرهنگی خود را در ایــن زمینه به خوبی اعمال 

و اجرا کرده اند.

مکیدن جان زمین خراسان شمالی در 
سایه کمبود اعتبار

 منابع  آب هــای زیرزمینی یکی از اصلی  و مهمترین موئلفه 
های تامین آب چه در بخش کشاورزی، چه شرب و چه سایر 

مصارف به شمار می آید.
با این حال این منابع تجدیدناپذیر مورد بی مهری قرار گرفته 
اند؛ به گونــه ای که اکنون چاه های مجاز و غیرمجاز مانند 
زالو به جان این سفره ها افتاده و شیره جان آن ها را می مکند 
و از طرف دیگر اکثر اعتبارت بخش آب به ســمت آب های 

سطحی و ذخیره سازی آنها متوجه است.
خراســان شمالی یکی از اســتان هایی است که هم اکنون 
خشکســالی و کم آبی در آن بیداد می کند بطوریکه در حال 
حاضر از ۱۱ دشت موجود در این استان هشت دشت ممنوعه 
و ممنوعه بحرانی اســت و شرایط کنونی استان به گونه ای 
است که خراســان شمالی هر ساله با 7۰ میلیون مترمکعب 
کسری آب مواجه می شــود.معاون حفاظت و بهره برداری 
شرکت آب منطقه ای خراسان شمالی گفت: تعداد چاه های 

غیرمجاز شناسایی شده در این استان ۴۱۰۰ حلقه است.
وحید واسطه در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: میزان برداشت 

آب از این چاه ها 3۶ میلیون متر مکعب است.
وی در پاسخ به این سوال که چرا این شرکت با وجود اینکه 
چاه های غیرمجاز را شناســایی کرده اقدام به مسدود کردن 
تمامی آن ها نمی کند؟ بیان کرد: برای مســدود کردن چاه 
های غیرمجاز نیاز به اعتبار داریم که متاســفانه برای تامین 
اعتبــار لازم با کمبود مواجه هستیم.واســطه افزود: به طور 
متوسط برای مسدود کردن یک چاه غیرمجاز به اعتبار پنج 
تا هفت میلیون تومان نیاز است.وی با بیان اینکه بخشی از 
اعتبار لازم برای مســدود کردن چاه های غیرمجاز از محل 
طرح تعادل بخشی انسداد چاه های غیرمجاز تامین می شود، 
ادامه داد: ســالانه از محل این اعتبار مبلغ ۱۰ میلیارد تومان 
در نظر گرفته می شــود که میزان اختصاص آن سه تا چهار 
میلیارد تومان است.این مقام مسئول تصریح کرد: البته اعتبار 
مذکور فقط برای انسداد چاه های غیرمجاز نیست بلکه برای 
انجام کارهای دیگر همچون نصب کنتور، گروه های گشت 
و ... نیز هزینه می شــود در نتیجه این اعتبار کفاف مسدود 
کردن تمامی چاه های غیرمجاز را نمی دهد.وی تاکیدکرد: 
منابع داخلی شــرکت از دیگر اعتباراتــی که می توان برای 
مسدود کردن چاه های غیرمجاز استفاده کرد.معاون حفاظت 
و بهره برداری شرکت آب منطقه ای خراسان شمالی با بیان 
اینکه حفر چاه های غیرمجاز یک فرآیند پویا اســت، گفت: 
هر چقدر این شــرکت چاه های غیرمجاز را مسدود می کند 
از سوی دیگر شاهد حفر چاه های غیرمجاز جدید است.وی 
مباحث اجتماعی را از دیگر مشکلات بر سر راه مسدود کردن 
چاه های غیرمجاز در این اســتان دانست.این مقام مسئول 
گفت: این اســتان هر ساله با 7۰ میلیون مترمکعب کسری 
آب زیرزمینی مواجه است و از ابتدای تشکیل استان تاکنون 
یک میلیارد و ۹۰۰ میلیون مترمکعب میزان کسری مخازن 
آب هــای زیرزمینی اســت.وی از صرفه جویی 85۰۰۰ متر 
مکعبی آب در این استان با مسدود شدن تعدادی از چاه های 
غیرمجاز طی امسال خبر داد و افزود: صرفه جویی این میزان 
آب با مسدود شــدن 35 حلقه چاه غیرمجاز در سال جاری 
محقق شده است.واســطه با بیان اینکه روند حفر چاه های 
غیرمجاز در این استان به علت بروز خشکسالی ها افزایشی 
اســت، ادامه داد: حفر چاه های غیرمجاز طی امسال نسبت 
به ســال گذشته ۲.5 درصد افزایش داشته است.وی با اشاره 
به اینکه ۹۰ درصد از چاه های آب موجود در اســتان متعلق 
به بخش کشــاورزی هستند، اظهارکرد: سه هزار و 38۰ چاه 
آب مجاز در اســتان وجود دارد که بیــش از یک هزار چاه 
کشاورزی در استان چاه برقی بوده که کنتور هوشمند بر روی 
آن نصب است.واسطه افزود: بنابراین هرگونه اضافه برداشتی 
که از چاه های برقی کشاورزی در استان انجام شود، محاسبه 

خواهد شد.

ارتقای شاخص های ارتباط با صنعت 
مجتمع آموزش عالی اسفراین

 نام مجتمع آموزش عالی فنی و مهندســی اسفراین بین ۱5 
دانشگاه برتر کشــور در چهار شاخص ارتباط با صنعت قرار 
گرفت.مرتضی ســعادت طرقی، معاون آموزشی، پژوهشی 
و دانشــجویی مجتمع آموزش عالی اسفراین در گفت وگو با 
ایســنا در این خصوص اظهار کرد: وزارت علوم تحقیقات و 
فناوری هر ساله برای بررسی عملکرد دانشگاه ها در زمینه اخذ 
قراردادها و همکاری های آنها با جامعه و صنعت پایش جامعی 
انجام می دهد و نتایج آن را در قالب یک کتاب گزارش انتشار 
می دهد.وی ادامه داد: در گزارش پایش ســال ۱3۹۹ که در 
آبان سال ۱۴۰۰ انتشار یافت مجتمع آموزش عالی اسفراین 
در میان ۹۱ دانشــگاه و موسسه آموزش عالی دولتی که در 
این گزارش مورد بررســی قرار گرفته اند در چهار شــاخص 
نسبی کلیدی جزو ۱5 دانشگاه برتر کشور قرار گرفت.سعادت 
طرقی با اشــاره به اینکه بنا بر گزارش اعلام شده از سوی 
معاونت پژوهش و فناوری وزارت علوم تحقیقات و فناوری، 
مجتمع آموزش عالی اســفراین در شــاخص »نسبت تعداد 
قراردادهای ارتبــاط با جامعه و صنعت در حال اجرا به تعداد 
کل دانشجویان تحصیلات تکمیلی« رتبه دوم، در شاخص 
»تعداد قراردادهای ارتباط با جامعه و صنعت در حال اجرا به 
تعداد کل دانشجویان پذیرفته شده« رتبه هفتم، در شاخص 
»نســبت مبلغ قراردادهای ارتباط با جامعه و صنعت در حال 
اجرا به دانشــجویان تحصیلات تکمیلی« رتبه یازدهم و در 
شاخص »نسبت مبلغ قراردادهای ارتباط با جامعه و صنعت در 
حال اجرا به دانشجویان پذیرفته شده« رتبه چهاردهم را بین 
۹۱ دانشگاه و مراکز علمی پژوهشی کشور کسب کرده است.

این مقام مسئول با اشاره به این مهم که تبدیل شدن مجتمع 
آموزش عالی فنی و مهندسی اسفراین به دانشگاه پیشرو در 
روش های نوین ارتباط صنعت با دانشــگاه، از راهبرد اصلی 
دانشگاه است و این شاخص های نسبی معیار مناسبی برای 
مقایسه دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی با تعداد هیات علمی 
و دانشجوی متفاوت است، افزود: شایان ذکر است که برای 
تشــویق اعضای هیات علمی به اخذ قراردادهای پژوهشی 
برون دانشــگاهی، شورای پژوهش مجتمع با موافقت هیات 
رئیســه موارد تشــویقی متعددی در نظر گرفته و امید است 
در ســال جاری و سال های آتی مجتمع آموش عالی فنی و 
مهندســی اسفراین با توجه به ماموریت واگذار شده از طرف 
وزارت علوم در حوزه فنی و مهندســی بتواند نقش موثری را 

بیش از پیش در رفع نیازهای جامعه و صنعت داشته باشد.

خبر یادداشت

ســید محمد پاکمهر گفت: طی ۲۰ ماه گذشــته دو 
هزار و 55۰ نفر از کادر درمانی در کشور درخواست 
مجوزهای فنی لازم برای فعالیت در رشــته خود در 
خارج از کشــور را داده اند و برخی نیز درحال فراهم 

کردن مقدمات لازم هستند.
 سید محمد پاکمهر، نایب رئیس کمیسیون بهداشت 
و درمان مجلس در گفتگو با  عصراترک اظهار کرد: 
به خاطر مشــکلات متعدد و ناعدالتی هایی که در 
حوزه درمانی کشور وجود دارد حدود دو هزار و 55۰  
پرستار و کادر درمانی قصد خروج از کشور را دارند.

پاکمهر بــا تاکید بر اینکه نبود پزشــک در مناطق 
محروم کشور به دلیل توزیع ناعادلانه پزشک است، 
افزود: گروه زیادی از پزشــکانی که فارغ التحصیل 
شده اند، تراکمشــان در برخی از استان ها و مراکز 
اســتان ها بالاســت اما حاضر به خدمت در مناطق 

محروم نیستند.
وی گفت: 55 درصد پزشــکان در مراکز استان ها و 
گروه زیادی در تهران متمرکز شده اند، اما گروهی 
از اســتان های محروم و مرزی دچار کمبود پزشک 

هستند.
نماینده مردم بجنورد، گرمه و جاجرم، راز و جرگلان 
، مانه و ســملقان خاطرنشان کرد: بیش از 3۰ هزار 
پزشــک در آمار کشــور وجود دارند که در گردانه 

درمانی کشور فعالیت ندارند.
نائب رئیس کمیســیون بهداشــت مجلس شورای 
اســلامی اضافه کرد: به دلیل پایین بودن حقوق و 
مزایا در مراکز دولتی، پزشکان از استخدام در مراکز 

دولتی امتناع می کنند.
پاکمهر افزود: این در حالی است که درایام کرونا از 
کشورهای حوزه خلیج فارس نسبت به جذب پزشک 
و پرســتار با مبالغ بالا اقدام کرده اند، که این خود 
باعث تمایل نداشتن پزشکان داخلی برای خدمت در 

مراکز محروم و مرزی شده است.
وی اضافه کرد: باید برای ماندگاری و به کارگیری 
پزشکان و پرستاران در مناطق محروم برنامه ریزی 
داشــته باشــیم، اینکه در ۲۰ ماه گذشته دو هزار و 
55۰ نفر گواهی فنی و مجرب تخصص پرســتاری 
برای خروج از کشور گرفته اند که بسیاری هم اقدام 

کرده اند، نیاز به تدبیر مسئولان دارد.

پاکمهر تاکید کرد: برای تربیت یک پزشک سالانه 
بیــن ۲۰۰ تا ۴۰۰ میلیون تومان هزینه می شــود، 

بنابراین باید برای حفظ این نیروها تلاش کنیم.
وی با اشــاره به تلاش برای اختصاص حق مرزی 
برای کارمندان فعال در مناطق و استان های مرزی 
کشور گفت: کارمندی که در نوار مرزی خدمت می 
کند باید تفاوتی با اســتان های غیر مرزی داشــته 
باشــد تا انگیزه ای بــرای رضایت منــدی و ارائه 

خدمات در این مناطق باشد.
نائب رئیس کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه موافق افزایش ظرفیت 
پذیرش رشــته های پزشــکی و دستیاری هستیم ، 

افزود: قطعا باید این اقدام بر اســاس کار کارشناسی 
و توان تربیت این نیروها باشد .

پاکمهر در نظر گرفتن ظرفیت دانشــگاه های علوم 
پزشــکی، اســاتید دانشــگاه ها و کلاس درس و 
بیمارستان ها را از ملزومات افزایش سهمیه برشمرد.

وی تاکیــد کرد: ۲ هزار و ۹5۰ پزشــک متخصص 
در ســال جاری فارغ التحصیل شده اند در حالی که 
۴۰۰ نفر از این تعداد هنوز برای اعلام مکان خدمت 

پیگیری نکرده اند.
نماینده مردم بجنورد، گرمه و جاجرم، راز و جرگلان 
، مانــه و ســملقان بر افزایش حقوق پزشــکان در 
مناطق مــرزی به میزانی که ســبب ایجاد انگیزه، 
رضایت مندی و مانــدگاری آنان برای ارائه خدمت 

مطلوب تاکید کرد.
پاکمهــر در رابطه با تعطیلی بیمارســتان ارتش در 
بجنــورد اظهار کرد: این بیمارســتان برای خدمات 
دهــی به عموم مردم و خانــواده های ارتش ایجاد 

شده است.
وی گفت: تلاش بر این اســت کــه بجای تعطیلی 
این بیمارســتان، بیمارســتانی جایگزین در دو فاز 
ایجاد شــود که از مصوبات سفر مقام معظم رهبری 
به خراسان شمالی است و حدود ۲8 درصد پیشرفت 

نیز فیزیکی دارد.
نماینده 5 شهرســتان خراسان شــمالی در مجلس 
افــزود: با هرگونه تعطیلی این بیمارســتان مخالف 
هســتم و برای حفظ این بیمارســتان از هیچگونه 

تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:

2۵۵۰  پرستار و کادر درمانی در آستانه خروج از کشور هستند

مطالعــات تحقیقاتی اجرای روش کشــت بافت 
گیاهی در مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و 
منابع طبیعی خراسان شمالی شروع شده است که 
اجرای مطالعات این روش برای گیاهان باریجه و 
گردو با هدف درآمدزایی بیشتر و صادرات آنها از 

بهار سال ۱۴۰۱ آغاز می شود.
 حسین ادیم، محقق و عضو هیات علمی بخش 
گیاه پزشکی مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی 
و منابع طبیعی خراســان شمالی در گفت و گو با 
عصراترک در این باره اظهار کرد: روش کشــت 
بافت گیاهی یکی از تکنیک های بیوتکنولوژی 

و مهندسی ژنتیک است.
ادیم گفت: حدود ۱۰۰ ســال اســت که دنیا از 
این روش برای توســعه کشت و تجاری سازی 

محصولات راهبردی خود استفاده می کند.
وی در ادامــه بــا بیان اینکــه در این روش، در 
مرحله اول کشــت گیاه درون شیشه انجام می 
شــود، عنوان کرد: در محیط آزمایشگاه بهترین 
قسمت گیاه برای کشت رویشی انتخاب، سپس 
در محیط کشــت قرار داده می شود و پس از آن 
هورمن های گیاهی به منظور ریشه زایی و شاخه 

زایی به محیط کشت اضافه می شوند.
این عضو هیات علمی بخش گیاه پزشکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 
خراســان شمالی گفت: گیاه برای تولید بوته و یا 
نهــال به تعداد زیاد به محیط گلخانه انتقال داده 
می شــود و پس از آن بوته هــا و یا نهال ها در 

مراتع یا باغات کاشته می شوند.
وی افزود: این گیاهــان که خصوصیات مادری 
خود را بــه ارث برده اند به طور یکنواخت و هم 

سن رشد می کنند.
ادیم درباره مزایای کشــت بافت گیاهی عنوان 
کرد: در مدت کمی می توان از یک گیاه به تعداد 
بســیار زیاد بوته و یا نهال برای کاشت در مراتع 

و باغات تولید کرد.
وی گفــت: تکثیر گیاهانی که بــه طور معمول 
سخت است و یا استقرار آنها و یا جوانه زنی آنها 
در طبیعت مشــکل دارد همچنین گیاهانی که با 
خطر انقراض روبرو هستند، می توان با استفاده از 
روش کشت بافت گیاهی این مسائل را حل کرد.

این عضو هیات علمی بخش گیاه پزشکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 
خراســان شــمالی افزود: در این روش می توان 
گیاهان عاری از بیماری و ویروس را تولید کرد.

وی همچنین بیان کرد: درآمدزایی، اشتغال زایی 
و تولیــد تجاری گیاهان از دیگر مزایای بســیار 
مهم روش کشــت بافت گیاهی اســت که دنیا 
از این روش بــرای محصولات گیاهی صادرات 
گــرای خود از جمله تولید موز و روغن پالم بهره 

گیری کرده است.
ادیــم در ادامه با اشــاره به اینکــه وزیر جهاد 
کشــاورزی اخیــرا اعلام کرده بــود که به طور 
میانگین 3۰ درصد از سطح باغات کشور فرسوده 
هستند که باید اصلاح و نوسازی شوند، تصریح 
کرد: انجام اصلاح و نوســازی باغات فرســوده 
با استفاده از روش های ســنتی شامل تکثیر از 
طریق بذری، اشــتباه و یا با اســتفاده از روش 

پیوندزنی، زمان بر و هزینه بر است.
بهینه ترین روش اصلاح و نوسازی باغات 
استفاده از روش کشت بافت گیاهی است 

وی تاکید کــرد: بهینه ترین روش برای اصلاح 
و نوسازی باغات اســتفاده از روش کشت بافت 
گیاهی اســت که تمامی مزایای یاد شده در این 

نوع کشت برآورده می شود.
این عضو هیات علمی بخش گیاه پزشکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 

خراســان شمالی گفت: در این روش رقم برتر از 
گونــه گیاهی انتخاب، تولید نهال ها از رقم برتر 
انتخاب شده به تعداد زیاد انجام و کاشت آنها در 
باغات فرسوده و یا جدید اجرایی می شود و نهال 

ها به طور یکنواخت رشد می کنند.
وی با یادآوری این مطلب که در ســطح کشور 
بیش از ۲۰ سال است که نسبت به کشت بافت 
گیاهی محصول خرما اقدام شــده است، اعلام 
کرد: مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع 
طبیعی اســتان نیز اجرای مطالعات و تحقیقات 
کشــت بافت گیاهی باریجه و گردو را در دستور 

کار خود قرار داده است.
ادیــم گفــت: انجــام مطالعــات و تحقیقــات 
آزمایشگاهی این برنامه از بهار ۱۴۰۱ با انتخاب 

رقم برتر گرد و رقم برتر باریجه آغاز می شود.
وی بیان کرد: امکانات آزمایشگاهی برای انجام 
این مطالعات در این مرکــز تحقیقاتی فراهم و 

آماده سازی شده است.
این عضو هیات علمی بخش گیاه پزشکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 
خراسان شــمالی خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
در این مرکز تحقیقاتی مطالعات آزمایشــگاهی 
کشــت بافت گیاهی یک گیــاه زینتی در حال 

انجام است.
وی درباره انتخاب گیاه دارویی باریجه به منظور 
انجام مطالعات کشــت بافت گیاهــی و تکثیر 

رویشــی آن اظهار کرد: این گیاه دارای ترکیبات 
زیاد دارویی همچنین ارزش صادراتی بالا است.

ادیــم همچنین عنوان کرد: ایــن گیاه با ارزش 
اقتصادی بالا در خطر انقراض قرار گرفته است.

 وی افــزود: با توجه به اینکه مقــدار زیادی از 
بذرهای این گیاه که در عرصه تولید می شــوند، 
عقیم هستند و جوانه زنی آن در طبیعت مشکل 
دارد، بنابراین انجام کشت بافت گیاهی برای این 

گیاه دارویی بسیار با اهمیت است.
این عضو هیات علمی بخش گیاه پزشکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 
خراسان شمالی همچنین با یادآوری این مطلب 
که اداره کل منابع طبیعی خراسان شمالی احیای 
رویشگاه های باریجه در استان را در دستور کار 
قرار داده اســت، گفت: با بهــره گیری از روش 
کشــت بافت گیاهی می توان به تعداد زیاد بوته 
باریجه را تولید و در رویشــگاه های آنها کاشت 
تا این بوته ها به طور یکنواخت و هم زمان رشد 

پیدا کنند.
وی دربــاره انتخاب گــردو به منظــور اجرای 
مطالعات تحقیقاتی کشــت بافت گیاهی آن نیز 
بیان کرد: این درخت باغی، اقتصادی و صادرات 

محور است.
ادیم گفت: برای انجام کشــت بافت گیاهی آن، 
رقــم برتر که کم آب طلب و مقام به تنش های 

محیطی است، انتخاب خواهد شد.
وی در خاتمه عنوان کرد: پس از اینکه مطالعات 
آزمایشگاهی کشت بافت گیاهی باریجه و گردو 
در این مرکز تحقیقاتی به پایان رسید و نتایج آن 
مثبت بود از سازمان جهاد کشاورزی و اداره کل 
منابع طبیعی استان دعوت خواهیم کرد که نتایج 
را مشاهده کنند و بهره گیری از این روش بهینه 
و دانش بنیان را در دســتور کار خود قرار دهند و 

برای تحقق آن سرمایه گذاری کنند.
عضو هیــات علمی بخش گیاه پزشــکی مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی 
خراسان شمالی همچنین با بیان اینکه این روش 
درآمدزا و اشــتغال زا است، گفت: پیش بینی می 
شــود که مورد اســتقبال بخش خصوصی قرار 

بگیرد تا برای آن سرمایه گذاری کند.

عضـو شـورای اسـلامی شـهر بجنورد 
اظهـار داشـت: تیم نظارتی شـهرداری 
در دوره هـای مختلـف در نظـارت هـا 
و بازرسـی هـا بـر پروژه های سـرمایه 
گـذاری شـهر کوتاهـی کـرده و رصد 
خوبـی انجـام نشـده اسـت بـه همین 
علـت تـلاش مـی کنیـم تـا بررسـی 
هـای بیشـتر بـر ایـن نـوع طـرح هـا 

شـود.  انجام 
اظهـار  ایرنـا  بـه  مغـروری  یوسـف 
داشـت: یکـی از پـروژه های سـرمایه 
گـذاری در شـهر کـه نظـارت خوبـی 
بـر آن نبـوده، پـروژه همـاگ اسـت، 
سـرمایه گـذار  ایـن پـروژه در اجرای 
ایـن طـرح تخلفـات زیادی داشـته که 
پرونـده آن بـه کمیسـیون حقوقـی و 
نظـارت این شـورا ارجاع شـده اسـت.

عضـو شـورای اسـلامی شـهر بجنورد 
واحـد   ۲5۰ از  بیـش  اجـرای  گفـت: 
مـازاد، اجـرای بیـش از سـه هـزار و 
3۰۰ متـر بنای مـازاد و بیـش از 7۶۰ 
جملـه  از  پارکینـگ  کسـری  واحـد 
تخلفاتـی اسـت کـه در اجـرای پروژه 

همـاگ شناسـایی شـده اسـت.
وی افـزود: قـرارداد پـروژه تجـاری و 
گردشـگری هماگ در سـال 8۹ منعقد 
شـد و در سـال ۹۱ پروانـه سـاختمانی 

صـادر شـد، طبـق قـرارداد زمینـی به 
مسـاحت هشـت هزار و ۶۱5 مترمربع 
بـرای اجـرای ایـن پـروژه تجـاری و 
گردشـگری در اختیـار سـرمایه گـذار 

گرفت. قـرار 
اجـرای  مـدت  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
خاطرنشـان  بـود  مـاه   ۴8 قـرارداد 
میـزان  پـروژه  آغـاز  زمـان  در  کـرد: 

بجنـورد،  شـهرداری  آورده  سـهم 
ارزش  بـه  زمیـن  کارشناسـی  صـدور 
۴3 میلیـارد ریـال و صـدور عـوارض 
 75 ارزش  بـه  سـاختمانی  پروانـه  و 

اسـت. بـوده  ریـال  میلیـارد 
مغـروری گفت: در پروانه صادر شـده، 
قـرار بـود هتـل پنـج سـتاره سـاخته 
شـود امـا اکنـون خبـری از ایـن هتل 
نیسـت و سـرمایه گـذار بـه تعهـدات 

خـود عمـل نکرده اسـت.
سـهم  اینکـه  بـه  اشـاره  بـا  وی 
شـهرداری از پـروژه هـم ناچیز در نظر 
گرفتـه شـده بـود افـزود: بـا پیگیـری 
انجـام شـده در زمان شـهردار سـابق، 
سـهم شـهرداری از این پروژه از چهار 
درصـد بـه ۱8 درصـد ارتقـا یافـت. 

عضـو شـورای اسـلامی شـهر بجنورد 
زمـان  آن  در  البتـه  داشـت:  اظهـار 
گزارشـی از تخلفـات در اجـرای ایـن 
بایـد  پـروژه در دسـت نبـود، اکنـون 
بررسـی بیشـتری در زمینـه تخلفـات 
انجـام شـود تـا حقـوق شـهروندان در 

ایـن مشـارکت ضایـع نشـود. 

با هدف تجاری سازی؛

مطالعات کشت بافت گیاهی در خراسان شمالی کلید خورد

عضو شورای شهر بجنورد:
نظارت شورای شهر بجنورد بر اجرای پروژه های سرمایه گذاری افزایش یافت
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۸۵ میلیارد دلار یارانه پنهان انرژی 
می دهیم

ســازمان  رئیــس  میرکاظمــي  مســعود  ســید 
در  یارانه هــا  میــزان  گفــت:  برنامه وبودجــه 
ســال هاي گذشــته افزایــش قابل توجهــي داشــته 
ــن بخــش  ــه ای ــوط ب ــع مرب ــم مناب ــده ه و ســال آین
بودجــه 3۰ درصــد رشــد دارد. باوجــود پرداخــت 
ــي  ــدف اصل ــتقیم ه ــتقیم و غیرمس ــاي مس یارانه ه
کــه بهبــود وضعیــت اقشــار کم درآمــد و هدفمندشــان 
ــه  ــا اینک ــده؛ کم ــق نش ــوده محق ــا ب ــي یارانه ه واقع
به عنــوان  در ســال هاي گذشــته ضریــب جینــي 
ــي  ــه طبقات ــه فاصل ــي ک ــاخص هاي مهم ــي از ش یک
عبــور  واحــد   ۴۰ مــرز  از  مي کنــد  توصیــف  را 
ــه  ــان اینک ــور بابی ــاون رئیس جمه ــت. مع ــرده اس ک
ــارد  ــه 85 میلی ــرژي ب ــان ان ــاي پنه ــم یارانه ه حج
ــار  ــر اقش ــال حاض ــزود: در ح ــت؛ اف ــیده اس دلار رس
یارانه هــاي  از  برخــورداري  بیشــترین  برخــوردار 
ــي و  ــاي اساس ــوزه کالاه ــژه در ح ــتقیم به وی غیرمس
ــه  ــت منجــر شــده ک ــن وضعی ــد؛ همی ــرژي را دارن ان
دادن یارانــه در جهــت عکــس عمــل کنــد و وضعیــت 

ــد. ــدا نکن ــي پی ــود فراوان ــن بهب ــاي پایی دهک ه
میرکاظمــي تأکیــد کــرد: در حــال حاضــر چنــد 
دهــک کــه قبــلًا دغدغــه مســکن و اشــتغال داشــتند 
ــا  ــد، آی ــن معیشــت پیداکرده ان ــي در حــوزه تأمی نگران
ــه  ــته ادام ــج را داش ــن نتای ــه ای ــي ک ــد فعل ــد رون بای
ــام  ــم؛ مق ــش کنی ــور را اثربخ ــع کش ــد مناب داد؟ بای
ــد فکــري  ــت فرمودن ــداي دول ــري در ابت معظــم رهب
ــري  ــود، بهت ــرژي ش ــان ان ــاي پنه ــال یارانه ه ــه ح ب
جــا بــراي تدویــن طرحــي کــه بیشــترین اثربخشــي و 
کمتریــن مشــکل را داشــته باشــد ســازمان هدفمنــدي 
برنامه وبودجــه  ســازمان  رئیــس  اســت.  یارانه هــا 
ــرف گاز از ۱۴۰  ــزان مص ــش می ــه افزای ــاره ب ــا اش ب
ــارد  ــه ۲۴۰ میلی ــال ۹۲ ب ــب در س ــارد مترمکع میلی
مترمکعــب در ســال ۱۴۰۰، گفــت:  چــرا باوجــود رشــد 
عجیــب مصــرف گاز و یــا کمبــود ۱۱ هــزار مــگاوات 
ــد  ــا در ح ــد اقتصــادي م ــد رش ــرق در تابســتان بای ب
صفــر باشــد؟ ایــن ارقــام بیانگــر ایــن موضــوع اســت 
ــد. ــدا کن ــر پی ــد تغیی ــا بای ــي یارانه ه ــیوه فعل ــه ش ک

سرگیجه در بورس؛ شاخص دوباره 
منفی شد

در حالــی کــه روز گذشــته، شــاخص کل بــورس اوراق 
ــادل ۰.۹5  ــدی مع ــش  ۱۲33۶ واح ــا افزای ــادار ب به
درصــدی بــه یــک میلیــون و 3۰5 هــزار و 57۴ واحــد 
رســید؛ حــال در معامــلات امــروز و در لحظــه انتشــار 
ــا افــت بیــش از 7  ایــن پیمانــه، نماگــر کل بــورس ب

هــزار واحــدی مواجــه شــده اســت.

انتقــاد وزیــر اقتصــاد از دعــوت هــای غیر کارشناســی؛ 
زندگــی میلیــون هــا نفــر در بــورس دچــار زلزله شــد

ــت:  ــی گف ــادی و دارای ــور اقتص ــر ام ــدوزی وزی خان
ــاه,  ــر از ۶ م ــدت کمت ــش درم ــال پی ــدای س از ابت
ــر افزایــش غیــر عــادی پیــدا  شــاخص بــورس ۴ براب
ــدید رخ داد و  ــت ش ــد، اف ــان ۴5 درص ــرد و ناگه ک
ــا از  ــرمایه ه ــیاری از س ــا بس ــه تنه ــد ن ــب ش موج
دســت رفــت و دعــوت هــای غیــر کارشناســی, 
زندگــی میلیــون هــا نفــر از مــردم را دچــار زلزلــه کــرد 
بلکــه بــه اصــل اعتمــاد بــه سیاســتگذاری دولــت در 
ایــن زمینــه آســیب رســاند. ایــن مشــکلات و اعتمــاد 
ــران  ــا جب ــیار را لازم دارد ت ــان بس ــا، زم ــوزی ه س
شــود. از جهــت سیاســت هایــی کــه در بــازار ســرمایه 
ــر همــان عهــدی کــه  ــه مــی شــود ب در پیــش گرفت
در جلســه رای اعتمــاد مجلــس، عــرض کــردم هســتم 
ــورس  ــازار ســرمایه و ب ــر اصــلاح ب ــی ب ــا آن مبتن ام
ــالا و  ــت و ب ــک اس ــرمایه، ریس ــازار س ــود. ذات ب ب
پاییــن و نوســان دارد امــا نکتــه ایــن اســت بــا یــک 
دماســنجی مواجــه هســتیم کــه همــه سیاســت هــا و 
ــود را در آن،  ــاد، خ ــی اقتص ــی و داخل ــات خارج اتفاق

نشــان مــی دهــد.
ــن  ــه همی ــت: ب ــی گف ــادی و داری ــور اقتص ــر ام وزی
ــر اقتصــاد  ــا وزی ــرد و ی ــا، فقــط یــک ف ــت در دنی عل
را مســئول اتفاقــات بــازار ســرمایه نمــی داننــد؛ 
ــوان  ــه عن ــی ب ــور اقتصــادی و داری ــه وزارت ام وظیف
ــادار  ــورس و اوراق به ــس ســازمان ب ــه رئی ــی ک مقام
و رئیــس شــورای عالــی بــورس را معرفــی مــی 
ــه  ــد ب ــه بتوان ــت ک ــازار اس ــن ب ــت ای ــد، پاسداش کن
ــت و  ــن ران ــارت و کمتری ــا نظ ــد و ب ــکل کار آم ش
ــولا در  ــد. معم ــردم, کار کن ــوق م ــن حق ــن رفت از بی
ــش  ــه جه ــی ک ــال های ــس از س ــرمایه پ ــازار س ب
ــی  ــرو م ــش ف ــازار در آرام ــتیم، ب ــالا داش ــای ب ه
ــم ــدی فراه ــز بع ــکان خی ــه ام ــی ک ــا زمان ــت ت  رف

 شود.
 

ارزش سهام عدالت چقدر شد؟
در پایــان معامــلات دیــروز بــازار ســهام، ارزش ســهام 
ــان  ــزار و 7۰۲ توم ــون و ۹۴۲ ه ــه ۹ میلی ــت ب عدال
ــته ۰.8  ــی گذش ــه روز معاملات ــبت ب ــه نس ــید ک رس
درصــد معــادل 85 هــزار و 78۹ تومــان افزایــش 
داشــت. بــا احتســاب ایــن موضــوع، ارزش ۶۰ درصــد 
قابــل فــروش ســبد 53۲ هــزار تومانــی ســهام عدالــت 
ــیده  ــان رس ــزار و ۶۲۱ توم ــون و ۹۶5 ه ــه 5 میلی ب

اســت.

چند میلیون نفر در طرح نهضت ملی 
مسکن ثبت نام کردند؟

بــر اســاس تازه تریــن آمــار ارائــه شــده توســط 
معاونــت مســکن و ســاختمان، ۲ میلیــون و ۱8۴ هــزار 
و 53۰ نفــر در ســامانه نهضــت ملــی مســکن ثبت نــام 
ــی مســکن از ۲8  ــام طــرح نهضــت مل ــد. ثبت ن کردن
ــام  ــه دارد. ثبت ن ــا ۱5 دی ادام ــده و ت ــاز ش ــر آغ مه
ــون  نهضــت ملــی مســکن یــک مــاه بعــد ابــلاغ قان
جهــش تولیــد توســط رییس جمهــور از ۲8 مهرمــاه در 

ســامانه saman.mrud.ir آغــاز شــد.

خبر

 امروز همزمان با ۲8 آذرماه، قانون هدفمندی  یارانه ها ۱۱ ساله شد،   
اما یارانه های نقدی هنوز همان روال معیوب پایه گذاری شــده در 
دولت احمدی نژاد، حجیم شــده در دولت روحانی و مبهم در دولت 

فعلی را ادامه می دهد و تکلیف مشخصی ندارد.
به گزارش ایســنا، وقتی حرف از قانون هدفمندی یارانه ها می شود 
انــگار فقط همان یارانه نقدی ۴5 هــزار و 5۰۰ تومانی،  تمام این 
قانون بوده است، عجیب هم نیست چرا که از سال ۱38۹ که دستور 
اجرای آن با لبخند رییس جمهور وقت در رســانه ملی صادر شد تا 
کنون حداقل 5۰۰ هزار میلیــارد تومان خرج همین مبلغ بی ارزش 

کمتر از 5۰ هزار تومانی در ماه شده است.
یارانه به ۹۵ درصد ایرانی ها در طرح تحول اقتصادی!

قانــون هدفمندی یارانه ها جزئی از برنامــه تحول  اقتصادی ایران 
بود که به اینجا رســیده اســت، قرار بود حذف تدریجی سوبسید از 
حامل های انــرژی و مطابقت با قیمت های منطقه صورت گیرد، در 
کنار آن جهت پوشش آســیب های احتمالی اجرای قانون، از درآمد 
ناشــی از آن  5۰ درصد به صورت نقدی و غیرنقدی بین خانوارها، 
3۰ درصــد در بخش های تولیدی، فرهنگی، اجتماعی و ســلامت 
جامعه و ۲۰ درصد مانده هم برای تامین بخشی از هزینه های دولت 

اختصاص پیدا کند.
اما ســال ها دولت برای ۹5 درصد ایرانی یعنی حدود 78 میلیون نفر 
از نیازمند تا غیر نیازمند بدون اینکه این روال را تغییر دهد، ســالانه 
۴۲ هزار میلیارد تومان یارانه نقدی پرداخت کرده اســت، این مبلغ 
تا ســال ها به دلیل عدم توازن منابع هدفمندی با هزینه آن حتی با 
کسری مواجه بود و از بانک مرکزی هم برای آن استقراض شد پس 
هیچ منبعی باقی نماند تا سهم سایر بخش ها را پاسخگو باشد و هر 

آنچه بدست آمد خرج یارانه ۴5 هزار و 5۰۰ تومانی شد.
دولت دهم پایه اشتباه گذاشت و یازدهم ادامه داد

دولت دهم که کاری برای اصــلاح رویه ای که خود آغاز کرده بود 
نکرد، دولت یازده و دوازدهم هم قبل از ورود، اصلاح رویه پرداحت 
یارانه ها را در اهم شــعارهای انتخاباتی خود در حوزه اقتصادی قرار 

داد ولی درعمل کاری از پیش نبرد و برای اصلاح قیمت حامل های 
ســوخت به جای روند تدریجی تا رسیدن به هدف قانون، فقط دوبار 
با فاصله زیاد بین ســال ۱3۹3 تــا ۱3۹۹ اقدام کرد و قیمت بنزین 
را افزایش داد، ولی همیــن تغییر هم نه تنها یارانه ۴5 هزار و 5۰۰ 
تومانــی 78 میلیون نفری را تغییر نداد، بلکــه یارانه دیگر در قالب 
کمک معیشــتی اضافه کرد و هزینه یارانه هــای نقدی ماهانه را از 

۴۲ هزار میلیارد در سال به بیش از 7۰ هزار میلیارد تومان رساند.
دولت گذشته تکلیف چند ســاله حذف سه دهک بالای درآمدی را 
بــه بهانه نبود اطلاعات کافی،  احتمال اشــتباه در حذف و یا تبعات 
اجتماعی آن اجرا نکرد و این ســوال را بی پاســخ گذاشت که اگر 
امکان شناسایی دهک بالا و حذف آنها را بین یارانه بگیران داشت تا 
به مابقی فقط کمک معیشتی پرداخت کند چرا در مورد یارانه نقدی 

چنین نکرد؟ این در حالی است که در سال ۱3۹۹ و با افزایش قیمت 
بنزین حدود ۶۰ میلیون نفــر را از بین 78 میلیون یارانه بگیر برای 

پرداخت یارانه معیشتی انتخاب کرده بود.
یارانه سوم هم در راه است

امــا در دولت فعلی بیش  از جریان یارانــه  های نقدی بحث درباره 
یارانه پنهانی بوده که ســالانه 85 میلیارد دلار برآورد شــده است و 
اقدام اصلاحی در این رابطه ظاهرا در اولویت قرار دارد و از جمله آن 
جریان حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بوده و در لایحه بودجه ســال آینده 

نیز به صراحت به آن وارد شده است.
جریان پیش بینی شــده برای سال بعد نشــان می دهد که در مورد 
یارانه نقدی روال مانند دو دولت گذشــته اســت؛ همچنان عدد ۴۲ 
هــزار میلیاردی در ردیف پرداخت یارانــه نقدی و بیش از 3۰ هزار 
میلیــاردی هم برای کمک معیشــتی باقی مانده کــه بیانگر ادامه 
پرداخت یارانه ها ســابق است، مانند گذشته )به غیر از امسال( تاکید 
بر حذف خانوارهای  پردرآمد است که تضمینی برای آن نیست ولی 
اگــر چنین اتفاقی افتد، منابع آن احتمــالا صرف افزایش یارانه کم 

درآمدها خواهد شد.
اما با توجه به وعده پرداخت نقدی بابت جبران حذف ۴۲۰۰ تومانی، 
احتمال ورود یارانه سوم وجود دارد و اینکه به چه ترتیبی باشد هنوز 

مشخص نیست.
درهر صورت ۱۱ ســال از اجرای قانون پرحاشیه هدفمندی یارانه ها 
گذشته و هنوز نه مجلس توانسته نظارت مناسبی برای اجرای دقیق 
قانون و تکالیف بودجه ای آن داشــته باشد و نه دولت ها عزم جدی 
برای اصلاح این رویه داشــته اند و به نظر هم نمی رســد که با این 
روال، فعلا زمانی برسد که پرداخت های نقدی سامان یافته و منابع 
هدفمندی در جای خود خرج شــود، این در حالی است که افزایش 
قیمت بنزین و سایر درآمدهای پیش بینی شده در قانون در سال ها 
اخیر موجب شده تا دولت پرداختی هم به سایر بخش ها داشته باشد 
وگرنه با روال گذشــته، هیچ گاه پرداخت نقدی اجازه رسیدن سهم 

سایر بخش ها را نمی داد.

۱۱ ساله سرگردان!

کارشناس اقتصادی گفت: با توجه به رقم بالای 
بودجه مورد نیاز بــرای تامین ارز ۴۲۰۰ تومانی 
و افزایش قیمت کالاهــای مرتبط در بازارهای 
جهانی، تداوم عرضه ارز ترجیحی باعث کسری 
بودجه می شود که برای جبران آن باید به سراغ 
استقراض از بانک مرکزی رفت که تورم و گرانی 

بیشتر را به دنبال دارد.
»صمد عزیزنژاد« روز )یکشــنبه( در گفت و گو 
با ایرنا هــدف از پرداخت ارز دولتی را حمایت از 
اقشار ضعیف جامعه عنوان کرد و افزود: براساس 
آمــار موجود، تا پایان مهر مــاه رقمی معادل ۹ 
میلیارد دلار صرف واردات کالا شــد و اگر دولت 
برای جبران کسری بودجه از بانک مرکزی پول 
قرض بگیرد و آن را به ارز دولتی اختصاص دهد، 
زمینه افزایش تورم و گرانی بیشــتر در کشــور 

فراهم می شود.
وی خاطرنشــان کرد: اختصــاص ارز دولتی به 
نهاده های دامی به معنای اســتفاده همه اقشار 
جامعــه اعم از ثروتمندان تا خانوارهای ضعیف و 
متوسط از ارز دولتی است اما میزان استفاده از ارز 
دولتی توسط اقشار مرفه جامعه به دلیل استفاده 
چشمگیر آنها از گوشــت و مرغ بیشتر از  اقشار 
ضعیفی اســت که ارز ترجیحــی برای کمک به 

معیشت آنها اختصاص داده شده بود.
عزیزنــژاد به عدم وجود سیســتم نظارتی قوی 
در ســاختارهای فعلی اقتصاد کشور اشاره کرد و 
افزود: این امر باعث عدم امکان نظارت صحیح 
و درست بر روند تخصیص ارز دولتی بر کالاهای 
اساســی شــده اســت، در نتیجه واردکنندگان 
نهاده ها و کالاهای اساســی به دلیل وجود خلأ 
سیســتم نظارتی، قادر به دریافــت ارز دولتی و 
فروش آن به قیمت آزاد در بازار بودند، همچنین 
در این میان برخی اقدام به احتکار می کردند یا 
از طریق جعل ســند وانمود کردند که وارداتی به 
کشــور نداشته اند، نتیجه این روند اختصاص ارز 

دولتــی، هدر رفتن منابع ارزی کشــور و فروش 
کالا با قیمت های بالا بود.

این کارشــناس اقتصادی خاطر نشان کرد: فساد 
و رانت ایجاد شــده در بازار نتیجه تداوم سیاست 

ارز ترجیحی است.
وی به اختصــاص ارز دولتی بــه هفت کالای 
اساسی اشاره کرد و افزود: از میان هفت کالای 
اساسی، امکان حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی برای دارو 
و گنــدم وجود ندارد و باوجود مشــکلات حاکم 
اما ارز دولتی برای این دو قلم باید تداوم داشــته 

باشد.
عزیزنژاد به حذف ارز دولتــی برای پنج کالای 
اساســی به صورت پلکانی اشاره کرد و گفت: در 
این شــرایط، منابع نقــدی در اختیار دولت قرار 
می گیرد که می تواند به صــورت یارانه نقدی یا 
کارت خرید اعتباری کالا به افراد واجد شــرایط 

داده شود.
این کارشــناس اقتصادی تصریح کرد: با توجه 
به اینکه دولت ســیزدهم بــه تازگی کار خود را 
آغاز کرده است و حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی نیازمند 
انجام اقدامات زیرســاختی و الزامات مورد نظر 
اســت، می توان ســال آینده را برای حذف این 

سیاست هدف گذاری کرد.
وی با اشــاره به اینکه هشــت میلیارد دلار در 
بودجه سال ۱۴۰۰ برای هفت قلم کالای اساسی 
تخصیص داده شده است، گفت: بر اساس آمار تا 
پایــان مهر ماه ۹ میلیارد دلار صرف واردات این 
کالا شده است. از سوی دیگر مجلس هم به دو 
فوریت بررسی حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی رای نداد 
که این مســاله ناشی از صرف زمان بیشتر برای 

چکش کاری درباره آینده ارز دولتی است.
حذف سیاست ارز ترجیحی به معنای قطع یارانه 

دولتی نیست
عزیزنژاد بــا تاکید بر اینکه حذف سیاســت ارز 
ترجیحی به معنای قطع یارانه دولتی نیست بلکه 

فقط نوع پرداخت یارانه با تغییر همراه می شــود، 
گفت: اکنــون ارز دولتی در اختیار واردکنندگانی 
قرار می گیرد که کالا یا نهاده را با قیمت مناسب 
به دست تولیدکننده و مصرف کننده برسانند اما 
در این فرآیند فســاد و رانت ایجــاد و ادامه آن 

منجر به بروز مشکل برای اقتصاد شد.
این کارشــناس اقتصادی اعلام کرد: با توجه به 
افزایش قیمت جهانی کالاهای اساســی، انتظار 
می رود تا پایان امســال ۱۴ میلیــارد دلار برای 
ارز دولتی اســتفاده شود و این به معنای کسری 

بودجه است.
وی با اشــاره به اینکه دولت برای تامین کسری 
بودجــه راهی جز افزایش نرخ ارز یا اســتقراض 
از بانک مرکزی ندارد، گفت: استقراض از بانک 
مرکــزی منجر به چاپ پول و تورم می شــود و 
برداشــت از صندوق توســعه ملی هم به معنای 

برداشت از سهم نسل های آینده کشور است.
عزیزنژاد اظهار داشــت: در صورتی که قرار باشد 
دولت طبق ســنوات گذشته برای جبران کسری 
بودجه، پــول از بانک مرکزی قرض بگیرد تا به 
ارز دولتی اختصاص دهد، شــاهد تورم و گرانی 

بیشتری در جامعه خواهیم بود.

این کارشــناس اقتصادی درباره امکان تداوم 
سیاســت ارز ۴۲۰۰ تومانــی در آینده، گفت: 
ارز دولتــی تــا زمانی که تورم وجود داشــته 
باشد می تواند ادامه پیدا کند زیرا دولت یارانه 
می دهد اما از طریــق افزایش مالیات تورمی 
و عوارض، پاسخگوی مشــکلات مالی خود 

خواهد بود.
وی ادامه داد: تداوم سیاســت ارز ۴۲۰۰ تومانی، 
زمینه ساز فساد و کســری بودجه خواهد بود، در 
حالی که باید توجه داشــته باشیم که تورم دیگر 
با حذف ارز دولتی به وجود نمی آید و قیمت کالا 

افزایش می یابد.
به گزارش ایرنا،  آیت الله سید ابراهیم رییسی در 
هفته گذشــته با حضور در جلسه علنی مجلس 
شورای اســلامی لایحه بودجه ۱۴۰۱ را تقدیم 

مجلس کرد.
بر اســاس ماده واحده لایحه بودجه پیشنهادی 
دولــت، بودجــه ســال ۱۴۰۱ کل کشــور از 
حیث منابع و مصارف افزون بر ســی و شــش 
میلیون و ســیصد و ده هــزار و هفتصد و چهار 
میلیارد و ششــصد و بیســت و هشــت میلیون 

)3۶.3۱۰.7۰۴.۶۲8.۰۰۰.۰۰۰( ریال است.

زیــر امور اقتصــادی و دارایی گفــت: در یکصد 
روز گذشــته یک هزار نفر از افرادی که به عنوان 
اشخاص حقیقی عادی اقدام به خرید و فروش ارز 
می کردند شناسایی شدند که ۶۰۰ نفر از آنان هیچ 

پرونده مالیاتی نداشتند.
سید احســان خاندوزی در خصوص وضعیت بازار 
ارز افزود: به دلیل منابع ارزی بیشتر و فروش نفت 
بیشــتر، ورودی منابع ارزی افزایش یافته اســت. 
منابع ارزی که تا ۱5 آذرماه به کشــور بازگشــته، 
معادل کل ارزی است که سال گذشته در دسترس 
قرار داشــت. چشــم انداز بازار ارز خوب است، اما 
اگر تقاضا کنترل نشــود دوباره شاهد تلاطم بازار 

خواهیم بود. وی با تاکیــد براینکه تقاضای ارز را 
بانــک مرکزی به تنهایــی نمی تواند کنترل کند، 
ادامــه داد: یکی از اتفاقات خوبــی که در صد روز 
نخســت دولت ســیزدهم اتفاق افتاد، این بود که 
یک هزار نفــر از افرادی که به عنوان اشــخاص 
حقیقی عادی اقدام به خرید و فروش ارز می کردند 
شناسایی شدند. وی ادامه داد: این نفرات، یک هزار 
تا ۲ هــزار میلیارد تومان و یکــی از آنان ۹ هزار 
میلیارد تومان خرید و فروش ارز داشــته است. به 
گفته خاندوزی، با اعلام سازمان مالیاتی ۶۰۰ نفر 
از این یک هزار نفر مودی مالیاتی نبودند و تاکنون 

هیچ مالیاتی پرداخت نکرده بودند.

محمدحســن علمداری - عضو هیئت مدیره بانک 
تخصصی بخش مسکن - درباره نحوه بازپرداخت 
تســهیلات ســاخت طرح نهضت ملی مسکن با 
اشــاره به اینکه بر اســاس مصوبه شورای پول و 
اعتبار و ابلاغ بانک مرکزی بانک ها مکلف شدند 
تا ســالانه 3۶۰ هزار میلیارد تومــان را به بخش 
مســکن اختصاص بدهند، گفت: به طور معمول 
بازپرداخت تســهیلات طرح نهضت ملی مسکن 
با لحاظ سه ســال دوران ساخت و بازپرداخت ۱7 
ساله به این نحو اســت که برای تسهیلات ۴5۰ 
میلیون تومانی بدون ســود دوران ساخت ماهانه 
هفت میلیون تومان قسط توسط مشارکت کنندگان 

و دریافت کنندگان واحدها پرداخت می شود. طبق 
گفته وی، تســهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی نیز با 
احتســاب سه سال دوران ساخت و بازپرداخت ۱7 
ســاله شش میلیون و 3۰۰ هزار تومان، تسهیلات 
3۰۰ میلیون تومانی با احتســاب سه سال دوران 
ساخت و بازپرداخت ۱7 ساله چهار میلیون و 7۰۰ 

هزار تومان است.
علمــداری در خصــوص بازپرداخت تســهیلات 
مســکن روســتایی که ۲5۰ میلیون تومان است، 
گفت: تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن با لحاظ 
سه سال دوران ساخت و بازپرداخت ۱7 ساله برای 
تسهیلات ۲5۰ میلیون تومان چهار میلیون تومان 

است. چنانچه ســازندگانی طی دو سال واحدها را 
به اتمام برســانند، بازپرداخت تســهیلات نیز ۱8 
ساله خواهد شد که میزان اقساط نیز نسبت به آن 
کاهــش دارد.پس از واکنش ها به ارقام بازپرداخت 
این تسهیلات، این مقام مسئول در بانک مسکن 
توضیح داد که میزان اقســاط اعلام شده از سمت 
وی براســاس مصوب شــورای پول و اعتبار بوده 
است اما طبق قانون جهش تولید، تقریبا می توان 
با 5۰ درصد از محل منابع صندوق ملی مســکن 
نسبت به کاهش نرخ تسهیلات مسکن اقدام کرد 
که این امر موجب کاهش اقساط پرداختی از سوی 
مشتریان شود. وی ضمن بیان اینکه روش اعلام 

شده به صورت ساده بود و روش پلکانی نیز وجود 
دارد، گفت: افــراد می توانند به صورت پلکانی نیز 
اقســاط این وام را پراخت کنند که سال اول مبلغ 
قســط کاهش می یابد و در سال های بعد افزایش 
پیدا کند. البته اقســاط ایــن وام به روش پلکانی 
به این بســتگی دارد که وزارت راه چند درصد از 
نرخ ۱8 درصدی این تســهیلات را از محل منابع 
صندق ملی مسکن یارانه بدهد که این امر، اقساط 
وام نهضت ملی را کاهش می دهد. اقساط ماهانه 
به روش پلکانی با نرخ ۱8 درصد، تسهیلات ۴5۰ 
میلیون تومانی در تهران پنج میلیون و ۶۰۰ هزار 

تومان است.

تداوم عرضه ارز 42۰۰ تومانی باعث کسری بودجه و تورم می شود

وزیر اقتصاد: هزار نفر از سوداگران ارز شناسایی شدند

روش های پرداخت اقساط وام نهضت ملی مسکن

خبر

قانونی در مجلس به ضرر بازار بورس 
تصویب نمی کنیم

رجب رحمانی عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه تا جایی که امکان پذیر باشد، با تصویب 
قوانین به دنبال بهبود وضعیــت بازار بورس خواهیم بود، گفت: 
باید اعتماد مردم به بازار بورس بازگردد و ما ســعی می کنیم که 
در قالب تصویب قوانین، نگرانی های مردم درباره سرمایه گذاری 
در بازار بورس را مرتفع کنیم. وی اضافه کرد: قطعاً برخی از افراد 
عامل نابسامانی در بازار بورس هســتند که ما آنان را شناسایی 
خواهیم کرد و حتماً باید دســتگاه قضا با آنان برخورد کند. عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: مجلس شــورای اسلامی در جریان بررسی جزئیات لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۱، نظرات مرکز پژوهش های مجلس، وزارت 
امور اقتصادی و دارایی و ســازمان بورس و اوراق بهادار را اخذ 
می کنــد تا در قانون بودجه کمک کنیــم که بازار بورس تقویت 
شود. رحمانی تاکید کرد: ما به هیچ وجه در جریان بررسی لایحه 
بودجه سال آینده قانونی به ضرر بازار سرمایه تصویب نخواهیم 

کرد.

قیمت خودرو باید کمتر از ۱۰ درصد 
گران می شد

محســن بهرامی ارض اقدس عضو شورای رقابت در گفت و گو 
با  باشــگاه خبرنگاران جوان؛ با اشاره به افزایش قیمتی که اخیرا 
روی خودرو اعمال شده است، گفت: اگر تورم بخشی را بخواهیم 
در قیمــت یک خودرو در نظر بگیریم، قیمــت باید کمتر از ۱۰ 
درصد  افزایــش پیدا می کرد. از آنجایی کــه بهره وری منفی 
بوده و از طرفی خودروســازان تعهد رشــد تیراژ هم داده بودند 
که آن هم منفی شــده بود، قیمت خودرو باید کمتر از ۱۰ درصد 
گران می شد. عضو شورای رقابت گفت: شورای رقابت در قیمت 
گــذاری خودرو نقش دارد، اما اکنون این شــورا وجود ندارد که 
بخواهد برای قیمت گــذاری تعیین تکلیف کند. دولتی که تمام 
مدیران ســازمان ها تا مدیران درجه  3 را تغییر داده است برای 
شــورای رقابت تصمیم گیری نمی کند. باید برای شورای رقابتی 
که از ۲ ماه پیش مدیر ندارد، تصمیم گیری می کرد. گفتنی است 
وزیر صمت اعلام کرده که شورای رقابت دیگر نقشی در قیمت 
گذاری خودرو ندارد و به ستاد تنظیم بازار واگذار شده است. وی 
با اشــاره به اخباری که درباره تعیین قیمت خودروها در روزهای 
اخیر منتشــر شده است، افزود: بررســی قیمت گذاری خودروها 
به ســتاد تنظیم بازار سپرده شده و این ستاد درباره این موضوع 

تصمیم گیری خواهد کرد.

مرغ ارزان تر شد
حبیب اسدالله نژاد مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی 
با اشــاره به کاهش قیمت مرغ به حدود ۲8 هزار تومان و با بیان 
اینکــه نرخ مصوب این کالا 3۱ هزار تومان اســت، گفت: دلیل 
کاهش قیمت این کالا افزایش عرضه اســت. وی با اشــاره به 
افزایش تولید مرغ در کشــور افزود: بــا توجه به افزایش تولید و 
عرضه مرغ ما از وزارت جهاد کشــاورزی، قرارگاه تأمین امنیت 
غذایی و شــرکت پشتیبانی امور دام درخواست کردیم که عرضه 
مــرغ منجمد را چه در فروشــگاه ها و چه به صــورت اینترنتی 
متوقف کنند همچنین خواستار جمع آوری مرغ مازاد از واحدهای 
مرغداری شــدیم که جمع آوری تولید مازاد در اســتان های با 
تولید بالا شروع شــده اما توزیع مرغ منجمد نیز همچنان ادامه 
دارد. اســدالله نژاد با بیان اینکه مرغ هــای منجمد که در حال 
توزیع اســت عمدتاً وارداتی هستند، گفت: ما از دولت درخواست 
کرده ایم این محصولات را به عنوان ذخایر استراتژیک نگهداری 
کند. وی تصریح کرد: اینکــه دولت از طرفی مرغ مازاد را جمع 
آوری و از آن ســو مرغ منجمد توزیع می کند، چندان با یکدیگر 
همخوانی ندارد. این مقام مسئول با بیان اینکه در برخی استان ها 
از جمله البرز همچنان در تأمین مرغ با مشــکل مواجه هستیم، 
گفت: در برخی از اســتان ها نیز با مازاد مواجه هستیم و پیشنهاد 
ما این اســت که تحت نظارت اتحادیه های اســتان های مبدا و 
مقصد؛ مرغ زنده از اســتان هایی که با مازاد تولید مواجه هستند 
به استان هایی که کمبود دارند، منتقل و آنجا تحت نظارت کشته 
و عرضه شــود تا هم کمبود در استان های مقصد حل شود و هم 

تراکم جمعیت در مرغداری های استان مبدا کاهش یابد.
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

خبر

 مدال نقره حاصل  رقابت ورزشکاران پیوند 
اعضا 

ورزشــکاران پیوند اعضا خراسان شــمالی که برای حضور 
در مسابقات کشــوری راهی تهران شده بودند با کسب دو 
مدال نقره به خراسان شمالی بازگشتند.رئیس هیئت ورزشی 
بیماران خاص و پیوند اعضا خراســان شمالی در گفتگو با 
خبرنــگار ما گفت: محمد شــیرزاد در  بدمینتون  و مرضیه 
فرحدل در  پتانک  دو ورزشــکاری بودند که از ۲۶ آذر در 
مجموعه های ورزشی تختی و حجاب به رقابت با حریفان 
پرداختند و موفق به کســب مدال نقره شــدند. سهیلا پیدا 
فزود :  هیات پیوند اعضا و بیماران خاص خراســان شمالی 
با دو نماینده در بخش آقایان و دو نماینده در بخش بانوان 
در ایــن رقابت ها حضــور پیدا کرده بود کــه مربیگری و  
سرپرستی تیم را محمد اسماعیل شادمهر بر عهده داشت .

اسامی پذیرفته شدگان آزمون داوری تنیس 
مشخص شد

دوره داوری درجه ســه تنیــس از ۹ آذر به مدت چهار روز 
در خراسان شمالی با حضور داوران بین المللی نشان سفید 
کشور برگزار شده بود که با اعلام نتایج  ۱۰ نفر از خراسان 

شمالی موفق به اخذ نمره قبولی شدند.
به گــزارش خبرنگار ما ۲8 نفر از اســتان های خراســان 
شــمالی، خراســان رضوی، خراســان جنوبــی و کرمان 
به مدرســی  ســینا ابراهیمیان و امین مهدویان  در دوره 
داوری درجــه 3 تنیــس حضور داشــتند که از خراســان 
شمالی امیرحسین معصومی، رســول اکبرزاده،سحر رجب 
نیا،رویا فرهادی،امیرمحمــد زنده دل،علی افتخاری،مهدی 
شریفانی،شــجاع حصاری،محمدجواد جویبــار  و امیررضا 

غضنفری برگزیدگان این دوره از خراسان شمالی بودند.

برگزاری فینال رقابت های لیگ والیبال بانوان 
خراسان شمالی در  پنجشنبه این هفته

هفته پایانی لیگ والیبال بانوان خراســان شــمالی مزین 
به جــام پیامبر اعظم )ص( در حالی از اول دی ماه ســال 
جاری پیگیری می شود که فینال آن پنجشنبه همین هفته 
خواهد بود.رئیس هیئت والیبال خراســان شمالی در گفتگو 
بــا خبرنگار ما گفت: ۴ دیدار در هفتــه پایانی لیگ والیبال 
بانوان خراسان شمالی برگزار خواهد شد که دیدار رده بنده 
از ساعت ۱۰ صبح پنجشنبه این هفته و دیدار فینال از یک 

ساعت و نیم بعد از آن پیگیری می شود.
فرهاد قلی زاده افزود: دیدار های روز نخســت هفته پایانی 
بین تیم های پردیس دکور آشــخانه و سالن زیبایی خاتون 
در دیدار اول و سفیر شیروان و دانشگاه آزاد بجنورد خواهد 
بود که در مجموعه ورزشی علیدخت بجنورد برگزار خواهد 
شد.حال باید منتظر ماند تا ببینیم کدام تیم ها به رده بندی 

و کدام تیم ها در فینال به مصاف هم خواهند رفت.

مصطفی آجورلو مدیرعامل استقلال می گوید که ممکن 
اســت سرخابی های پایتخت موقتا به وزارت های ورزش 
و اقتصاد واگذار شــوند.امروز جلســه ای پیرامون دریافت 
مجوز حرفه ای باشگاه های استقلال و پرسپولیس برگزار 
شد. در این جلسه، مدیرعاملان دو باشگاه بزرگ پایتخت 
نیز حضور داشــتند و درباره مباحث مختلف با یکدیگر به 
بحــث و گفتگو پرداختند. مدیرعامل اســتقلال در پایان 
این نشســت از خبرهای خوبی برای هواداران فوتبال خبر 
داد. مصطفی آجورلو در پایان این نشســت گفت: جلســه 
خیلی خوبی بود. جا دارد از آقایان عزیزی خادم ، داریوش 
مصطفوی مصطفوی و ســعید عباســی تشکر کنم. آقای 
سهیل مهدی هم حضور داشــتند. این جلسه تنها مربوط 
به امروز نبود. یکی دو ماه پس از جلســه ای که به همراه 
آقای صدری در صدا و ســیما داشــتیم و قول داشتیم در 
ظرف 3 ماه مشکلات را حل کنیم، به کمک همه عوامل 

و مسئولین فوتبال کشور این اتفاق افتاد.
 * آنچه خواسته بودند، تحقق یافت

آنچه که از ما خواسته بودند تحقق پیدا کرد و ان شالله 
تیم های استقلال و پرســپولیس بتوانند در مسابقات 
لیگ قهرمانان آسیا حضور پیدا کنند. این اتفاق باعث 
شده اســت تا هواداران به فوتبال، باشگاه هایشان و 

خدمت گزارانشان اعتماد کنند.
* سرخابی ها می توانند در لیگ قهرمانان حضور 

پیدا کنند
آقایان عزیزی خادم، مصطفوی، عباســی و ســهیل 

مهدی توانســتند این اعتماد را به ما داشــته باشــند 
تا خواســته هایی که برای ارســال به کنفدراســیون 
فوتبال آســیا نیاز دارند را به جا بیاوریم و این خواسته 
ها تحقق پیدا کرد. ان شــالله در آینده نزدیک شاهد 
خبرهــای خیلی خوبی خواهید بود کــه فوتبال ایران 
از جمله اســتقلال، پرســپولیس و ســایر نمایندگان 
 ایــران بتوانند در لیــگ قهرمانان آســیا حضور پیدا

 کنند.
* نیازی به دعوا نیست، با پرسپولیس منافع مشترک 

داریم
امیدواریم این مســئله تنها به حضور در آسیا محدود 
نشــود و بتوانند قهرمانی کســب کنند که این مسئله 
نیازمند چند اتفاق اســت. مــورد اول به اهالی فوتبال 
برمیگردد که به جای دعوا، با یکدیگر دوســت باشند. 
من روی تخته این جلسه نوشتم دوستی به از دشمنی 
است. دشمنی دیگر بس است. ما با تیم آقای صدری 
و در درون زمیــن رقابت ســختی خواهیم داشــت. 
کادرهای فنی ما با یکدیگر رقابت دارند و الزامی ندارد 
ما با درگیری در بیرون از زمین، منافع مشــترکمان را 

به هم بریزیم.
* در فوتبال ایران پول وجود ندارد

منافع مشترک ما ثروت اســت و این مسئله نیز نمی 
تواند بــدون تفاهم صورت بگیــرد. آن چیزی که در 
فوتبال حرفه ای ایران وجود ندارد، پول اســت. همه 
هستند و صحبت می کنند ولی آن چیزی که باید در 

فوتبال حرفه ای وجود داشــته باشد، ندارد. ما باید آن 
پول و ثروت را کسب کنیم.

* می گفتند ۵ میلیارد درآمد تبلیغات محیطی از سر 
استقلال زیاد است

آقای عزیــزی خادم این فرصت را به مــا داد تا تبلیغات 
محیطی را برگزار کنیم. الان در این میان چه کسی ضرر 
کرد؟ ما برای هر بازی 3 میلیارد تومان سهم سازمان لیگ 
را می دهیم، هم مدیریت تجهیز پولی دریافت می کند و 
هم باشگاه ما سهمی می گیرد. در کل سال گذشته سهم 
اســتقلال بابت تبلیغات محیطی 5 میلیارد تومان بوده و 
دوســتان می گفتند این مبلغ از سر این تیم هم زیاد است 
در حالیکــه همان پول را هم به ما ندادند و به خزانه واریز 

کردند و بابت جرایم مختلف از آن کسر می کردند.
* فقط در 3 بازی ۱۵ میلیارد درآمد کسب کردیم

ما در 3 بازی گذشته توانستیم ۱5 میلیارد تومان درآمد 
کســب کنیم و می توانیم در سایر بازی ها نیز درآمد 
کســب کنیم و این به سود چه کسی است؟ این تنها 
یک مورد از هزاران کاری است که می شود در فوتبال 
حرفــه ای انجام داد. من فکر مــی کنم فوتبال آنقدر 
ثروتمند اســت که نیازی نیست ما به هم بپیچیم که 
بگوییم چرا تأیید نشدی. ان شالله در سال آینده شاهد 
این مســئله نخواهید بود که ما دســتمزد بازیکنان را 

نداده باشیم یا بدهکار خارجی داشته باشیم.
* از اینکه پول بازیکن مصدوم را نداده ایم، خجالت 

می کشم

به عنوان یک مســلمان، انقلابی و شیعه خجالت می 
کشم که بازیکنی 3 سال اســت در باشگاه استقلال 
آســیب دیده است و پول او را ندهیم و علیه همدیگر 
نیز شــکایت کنیم. طبیعتا در فوتبال حرفه ای معنای 
آن این است که سر موقع به تعهدش عمل کند و این 

مستلزم این است که در صدا و سیما کمک کنیم.
* می توان از فروش اجناس آبی و قرمز درآمد کسب 

کرد
پــول فوتبال تنها برای بازیکنــان درون زمین یا کادرفنی 
نیســت. فوتبال برای همه فوتبالی های حرفه ای از جمله 
خبرنگار، رسانه های مکتوب، صدا و سیما، اهالی فوتبال و 
حتی هواداران است. ما می توانیم با شرکت های مختلف 
کــه اجناس آبی و قرمز تولید مــی کنند، مذاکره کنیم. بر 
فرض به میزانی که کسی از اجناس قرمز بگیرد، درصدی 
برای تخفیف دریافت کند. اگر برند آبی و قرمز برای تولید 
محصولی اســتفاده شــد، آن زمان هوادار بابت هر خرید 

جنس قرمز ۱۰ درصد تخفیف بگیرد و اینگونه سود ببرد.

* رئیس جمهور دستور داده اند دو باشگاه وارد 
بورس شوند

آقای رئیس جمهور دستور داده اند که بحث خصوصی 
ســازی و واگذاری دو تیم در بــورس صورت بگیرد. 
این مســئله به طور جدی در حال انجام است. تصور 
بر این است که تا تاریخ 3۰ دی بتوانیم سهام دو تیم 
روی تابلــوی بورس برود. اگر ایــن اتفاق بیفتد، یک 
انقلاب بزرگــی در دو تیم و در حــوزه فوتبال حرفه 
ای صورت می گیرد. اما اگر منعی وجود داشته باشد، 
طبیعتا یکی از تیم ها به صورت موقت در خود وزارت 
ورزش باقــی می ماند و تیم دیگر به وزارت اقتصاد و 
دارایی واگذار شــود تا مشکل برطرف شود. اما به نظر 
می رســد نهایتا این اتفاق از طریق بورس رخ دهد و 
کارهایش در حال انجام است. فقط دو موضوع ممکن 
است در میان باشد. یکی اینکه به شکل تعاونی اداره 
شود و یا به شکل بلوکی واگذار شود. ولی در کل این 

قابل انجام است.

آجورلو خبر داد:

واگذاری استقلال یا پرسپولیس به وزارت اقتصاد

فرهادیان: فدراسیون خواست از ملی پوشان تست گرفته شود
آرش فرهادیان، رییس ســازمان تیم هــای ملی تکواندو 
در خصــوص مثبت شــدن تســت دوپینــگ ملی پوش 
بانوان توضیح داد.در تاریخ ۲۰ اردیبهشــت ماموران ستاد 
ملی مبارزه با دوپینگ در راســتای اعزام کاروان پاک به 
المپیک، با حضور در اردوی تیم ملی تکواندو اقدام به نمونه 
گیــری کردند که پس از انجام آزمایش های تخصصی در 
آزمایشگاه کلن آلمان وجود ماده ممنوعه AAF )فوروزماید( 
در نمونه یلــدا ولی نژاد، ملی پوش تکواندوی بانوان تایید 
شــد.در همین خصوص با آرش فرهادیان رییس سازمان 
تیم های ملــی تکواندو گفت و گو کردیــم. فرهادیان در 
ابتدای صحبت هایش راجع بــه این موضوع گفت: ما بر 
اساس سیاســت ورزش پاک و به دور از هرگونه حرکات 
غیراخلاقــی در ورزش از چنــد ســال قبــل خودمان با 
هماهنگی ای که با فدراسیون پزشکی کشور و ستاد مبارزه 
با دوپینگ داشــتیم در خواســت کردیم، در اردوهای تیم 

ملــی و حتی قبل از اعزام به رقابت هــای برون مرزی از 
ورزشکاران تست گرفته شــود. این درخواست را خودمان 
دادیم مبنی بر اینکه ورزشکاران حمیت را داشته باشند که 
مســائل رعایت کنند و به همه ورزشکاران اطلاع دادیم از 
زمانی که به اردو وارد می شــوند این موارد را رعایت کنند 
حتی پرونده های پزشکی برای ورزشکاران تشکیل شد و 
قبل از اینکه ورزشکاران به اردوها وارد شوند این پرونده ها 
توسط رئیس محترم کمیته پزشکی فدراسیون پر و تنظیم 
می شــد. داروهایی که مصرف می کردنــد و یا اگر تحت 
درمان بودند همگی در این پرونده لحاظ می شد.وی ادامه 
داد: در اردویی که تیم ملی بانوان داشتند، چندین ماه قبل 
طبق روال گذشــته از ســتاد مبارزه با دوپینگ آمدند و به 
درخواســت خود ما از ورزشکاران مان تست گرفتند و بعدا 
مشخص شــد یکی از ورزشکاران به علت مصرف داروی 
کاهش وزن تست او مثبت شده است. خانم ولی نژاد نسبت 

به نتیجه ای که اعلام شــده بود اعتراض داشتند و گفتند 
بــه دلیل مصرف داروی کاهش وزن بوده اســت. هرچند 
این اتفاق بدون اطلاع کادر فنی و فدراسیون افتاده بود و 
به شدت برخورد کردیم. به هیچ عنوان هیچ هماهنگی ای 
برای مصرف آن دارو صورت نگرفته اســت. ضمن اینکه 
ما از همه ورزشکارانی که در اردوها شرکت می کنند تعهد 
نامه و ضمانت نامه در خصوص دوپینگ می گیریم که در 
واقع این اتفاق نیفتد. ایشــان هم تعهد نامه را امضا کردند 
و هــم چنین چیزهایی که مربوط به رعایت موارد از قبیل 
بحث مبارزه با دوپینگ می باشد. بدون هماهنگی با پزشک 
تیــم و کادر فنی، متاســفانه ایشــان داروی کاهش وزن 
مصرف کرده بودند و با توجه به اینکه ما درخواست کردیم 
از ورزشــکاران حاضر در اردو نمونه گرفته شود این اتفاق 
افتاد.او در ایــن خصوص اضافه کرد: همین الان ما برای 
ورزشکارانی که در اردو هستند هم آقایان و هم بانوان که 

در رده سنی جوانان و بزرگسالان هستند و برای رقابت های 
آتی آماده می شوند دعوت کردیم و با مسئولان ستاد مبارزه 
با دوپینگ هماهنگ کردیم تا بیایند و از همه ورزشکاران 
تست بگیرند. طبیعتا این مسئله را فدراسیون به جدیت و 
قاطعیت دنبــال می کند و اجازه نمی دهد که در این زمینه 
کسی تخلفی داشته باشــد لذا این مسئله کاملا با اطلاع 
فدراسیون بوده و این تست درخواست خود فدراسیون بوده 
و متاسفانه ایشــان با توجه به کاری که بدون هماهنگی 
کرده تستش مثبت شده است.فرهادیان در مورد محرومیت 
این تکواندوکار گفت: این محرومیت دوساله از طرف ستاد 
مبارزه با دوپینگ اســت اما چون ما در تعهدنامه ای که به 
بچه هــا دادیم اعلام کردیم در صورت بروز مشــکل این 
چنینی فدراسیون هم جریمه خواهد کرد، مطمئنا فدراسیون 
هم در این خصوص جلســه ای تشکیل خواهد داد و حتما 
جریمه ای را برای ورزشکار خطاکار در نظر خواهد گرفت. 

متاسفانه آن چیزی که ایشــان ارائه کرده دفاعیات قابل 
اســتنادی نبوده است. ضمن اینکه در تعهد نامه ای که به 
ورزشــکاران تیم دادیم و قبــل از ورود به اردو ملاحظه و 
امضا می کنند بــه صراحت اعلام کردیم بدون هماهنگی 
پزشــک تیم و کادر فنی اجازه مصرف هیچ دارویی ندارند 
و در صورت بروز اتفاق این چنینی برخورد خواهد شــد و 
ایشان هم هیچ کدام از بندهای تعهد نامه ر رعایت نکرده 
است.ســخنگوی تیم های ملی تکواندو در انتها بیان کرد: 
فقط خواهشــم این است که دوســتان به این نکته توجه 
داشته باشند که در هر صورت فدراسیون تکنواندو جدیت 
لازم را در زمینه انجام ورزش پاک و موارد مربوط به مبارزه 
بــا دوپینگ دارد و به جدیت این مــوارد را دنبال می کند. 
این مسئله ای که اتفاق افتاد عزم فدراسیون را بیشتر کرد 
تا دقت بیشتری داشته باشد و همچنان نمونه تست هایی 

که از ورزشکاران گرفته می شود را به جدیت دنبال کند.


